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Мутризират охранителната дейност
Лобистки поправки на ГЕРБ в Закона за частната охранителна

дейност легализираха връщането в силовия бизнес на осъждани не-
грамотни мутри с изчистено досие.

ероятно няма проучвания как-
ва е площта на гората, която се
унищожава всяка година, за да
бъде осигурена хартия за родна-
та администрация. Но и без из-
следвания е ясно, че тя е голяма,
защото бюрокрацията у нас има
качеството да се възпроизвежда
и постоянно да превзема нови те-
ритории.

Примери за това животът ни
поднася всеки ден. Да вземем ак-
туалната тема за ваксинирането.
Освен че и в тази област сме на
последно място в Европа, джипи-
тата пропищяха, че трябва да пи-
шат на пет места, преди да боц-
нат пациент. Преди време се
вдигна голяма шумотевица, че
най-после започва да действа еле-
ктронно здравеопазване и в апте-
ките ще приемат електронни ре-
цепти. Оказа се, че в цялата стра-
на само някои от тях могат да
правят това.

От Националното сдружение
на малкия и средния бизнес се оп-
лакаха, че невъобразимата бума-
щина е основната причина пред-
приемачите да не кандидатстват
за рекламираните от властта по-
мощи за бизнеса (стр. 6).

Проблемът е двустранен. От
една страна е отчайващо ниската
степен на дигитализиция на дей-
ността на фирмите, особено на
по-малките. От друга - положе-
нието обаче е още по-отчайващо.
Там е държавата с нейното е-пра-
вителство.
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Евгени ГАВРИЛОВ

Как
оцеляват
танцовите
школи Стр. 12

Гении

и негодяи

в „Булгартабак”

Перловската река
отнесла метрото

Перловската река се ока-
за основният виновник за
аварията, която спря метро-
то в София преди повече от
седмица. От Столичната об-
щина не успяха да посочат
друг отговорен за изненад-
ващото повдигане на релси-

те в участъка между станци-
ите “Театрална” и “Хаджи
Димитър”. В същото време
се оказа обаче, че в геолож-
кия доклад на района е пред-
видено ниво на воден стълб
от 14 метра, а при пролив-
ните дъждове то се е пока-

Не се намери нито един виновен
за аварията, освен природата

чило до 19 метра и така на-
тискът е бил твърде голям.

В оправданията на кмета
Йорданка Фандъкова и шефа
на “Метрополитен” инж.
Стоян Братоев бе използва-
но и понятието “леща от
плаващи пясъци”, която

допълнително е натоварила
водния стълб. За кметството
е достатъчно, че фирмата
изпълнител ще поеме финан-
совите разходи за ремонта,
който ще продължи неясно
докога.

Граждани, дипломати, народни представители, социалисти, антифашисти, представители на БАС,
СБЖ, на еврейската общност почетоха пред Паметника на Съветската армия в София жертвите
на Холокоста, края на блокадата на Ленинград, на войната във Виетнам. Изявата е част от световната
инициатива #WeRemember #НиеПомним. Президентът Румен Радев почете паметта на жертвите
и написа във фейсбук, че Холокостът е трагедия, отнела животи на милиони
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СНИМКА НИКОЛАЙ БЕЛАЛОВ
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Алберт Попов
с най-добро
класиране
на слалом

Русия и САЩ
продължиха
с пет години
договора СТАРТ-3

Газът
поскъпва
над планираното
от февруари
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Ресторантьори искат
да отворят на 1 февруари
Протестиращите настояват за оставката на здравния министър

Двойно повече са на
борсата от назначените

Партията на Слави Трифонов спря ръста на подкрепа

Партията на Слави Трифонов
“Има такъв народ” е спряла ръста
на подкрепата си, но остава трета
политическа сила в надпреварата
за депутати. Това показват данни
от проучване на “Тренд” по
поръчка на “24 часа” за нагласите
на българите спрямо основните
институции и партии. Изследва-
нето е проведено между 12 и 19
януари чрез интервюта “лице в
лице” на 1008 души.

В следващото Народно събра-
ние със сигурност ще бъдат ГЕРБ с
27,6%, БСП с 24.9%, “Има такъв

народ” с 11,8%, ДПС с 10,3% и
“Демократична България”, която
събира одобрението на 6% от за-
явилите да гласуват. Реални шансо-
ве да прескочат бариерата имат
“Изправи се.бг” с 4,1% и “Обеди-
нени патриоти”, ВМРО и НФСБ се
явят заедно на изборите.

Народното събрание и прави-
телството завършват своя мандат с
ниски нива на подкрепа за своята
работа, но не се забелязва негатив-
на тенденция в последните месеци.
Положителната оценка за работата
на парламента през януари е 17%,

докато отрицателната е 71%.
Правителството не успя да

възстанови стойностите на под-
крепа отпреди летните протести.
Втората вълна на КОВИД-19 ста-
билизира негативното отношение
и в последните два месеца 23%
дават положителна оценка на ра-
ботата на правителството, а 64%
- отрицателна.

Президентът продължава да
стои на сравнително високи нива
от 47% положителна оценка за
своята работа и 35% отрицателна
през януари.

В последната седми-
ца 6545 души са се ре-
гистрирали в бюрата
по труда, докато постъ-
пилите на работа са
3815.

Това сочат данните
на Националния стати-
стически институт.

В трите седмици от
началото на годината
регистрираните на

борсата са 29 874
души. За същия период
са намерили препита-
ние едва 10 846 души.

В първата седмица
на годината новите
безработни бяха около
5 пъти повече от наме-
рилите работа, но през
целия период седмично
намерилите работа са
около 3800.

Кирил Вълчев е новият шеф на БТА

Очаквано Кирил Въл-
чев бе избран за генера-
лен директор на Българ-
ската телеграфна аген-
ция за следващите пет
години. Това решиха
само 105 депутати. Из-
борът премина без деба-
ти в пленарната зала.
Кандидатурата на Въл-
чев бе издигната от ГЕРБ
няколко дни, след като
синдикатите в БТА го
предложиха за дирек-
тор. Той заема мястото
на покойния Максим
Минчев.

Вълчев е роден на 24
май 1973 г. Водещ е на

Перничани си искат Мемориала
на миньорския труд

Открито писмо с искане за ренови-
ране на Мемориала на миньорския труд
в Перник са изпратили 53 интелектуал-
ци и общественици до кмета Станислав
Владимиров и председателя на Общин-
ския съвет Димитър Колев. Започва и
подписка в подкрепа на предложението.
Като значимо произведение на пластич-
ното изкуство, създадено от изявени
творци през 80-те години на ХХ век,
мемориалът е национално и творческо
достижение на авторите - скулптора
Секул Крумов и колектива от архитекти
начело с проф. Иван Татаров, се казва в
писмото. Получената от авторите през
1984 г. национална награда за синтез на
архитектурата със скулптурата е

потвърждение за значимостта на ком-
плекса, припомнят авторите. Според тях
е недопустимо да се неглижират разру-
шенията върху Мемориала в резултат
на вандалски кражби. Интелектуалците
настояват да се търси финансова под-
крепа по европейски и други междуна-
родни програми.

Мемориалният комплекс е открит на
18 юни 1982 г. В него са включени 9
скулптурни композиции, които показват
сцени от работата и борбите за справед-
ливост на миньорите. В началото на 90-
те години на ХХ век мемориалът е затво-
рен. Неуспешни се оказват опитите на
местната власт през годините той да бъде
възстановен в пълния си вид.

предаването “Седмица-
та” по радио “Дарик”.
Той е юрист по образо-
вание и е адвокат както
на радиото, така и на
БТА. Първият му зако-
нодателен акт като
юрист е именно законът
за БТА, в чието напис-
ване той участва през
2011 г. От 1993 до
1995 г. е бил репортер
в редакция “Информа-
ция за чужбина” на
агенцията.

На изслушването си
пред медийната комисия
миналата седмица Въл-
чев обеща да настоява

емисиите на БТА да ста-
нат безплатни за всички,
тъй като често пъти тя е
единственият източник
на информация от света
към България, а поняко-
га и от България за све-
та. Затова трябвало да
запази точната си и
бърза информация. Ам-
бицията му е да развие
БТА като източник на
информация от целите
Балкани към света. За да
го постигне, ще открие
кореспондентски пунк-
тове на БТА във всички
съседни държави. Пър-
вият ще бъде в Скопие.

Стотици собственици на
ресторанти заедно със служи-
телите си проведоха обеща-
ния протест под наслов
“Марш на свободата”. На ми-
тинга-дискотека под прозор-
ците на Министерския съвет
и Народното събрание поте-
стиращите носеха плакати
“Не искаме помощи, искаме
работа”, “Развлекателната
индустрия е част от свобода-
та, да свалим маските” и пр.,
имаше и изказвания, че имен-
но този бранш се грижи за
психическото здраве на
българския народ. Основно-
то искане на протестиращите
бе ресторантите да отворят
врати на 1 февруари. Ние не
очакваме нищо от здравния
министър, а очакваме от пре-
миера Бойко Борисов и от
правителството, заяви предсе-
дателят на Българската асо-
циация на заведенията (БАЗ)
Ричард Алибегов. Ресторан-
тьори декларираха, че ще от-
ворят протестно на 1 февру-
ари при 50% заетост на мес-
тата и до 22,30 ч.

Пред медиите мнозина от
протестиращте заявиха кате-
горично, че не са получавали
никакви компенсации.

Протестиращите все пак
настояха за оставката на
здравния министър Костадин

Ангелов. “Протестират за
какво? За проявяване на ра-
зум ли? Ако проявя без-
разсъдство, какво ще ми по-

искат тогава?”, коментира
Ангелов.

Припомняме, че по разпо-
реждане на премиера здрав-

ният министър във вторник
се срещна с представители на
Българската хотелиерска и
ресторантьорска асоциация и

се разбраха тези заведения да
отворят на 1 март. Другата
организация - БАЗ, обаче об-
вини БХРА в подмолност и
излезе на протест.

Истинско напрежение
сред протестиращите наста-
на, когато един от прозорци-
те на МС бе отворен от чо-
век, който силно прилича на
зам.-председателя на парла-
мента и лидер на НФСБ Ва-
лери Симеонов, задържа се
на прозореца няколко секун-
ди и, преди да го затвори,
вдигна ръка в жест, който
прилича на показване на сре-
ден пръст, съобщи Dir.bg и
поясни, че разстоянието било
твърде голямо, за да се пре-
цени със сигурност дали това
е Симеонов и дали жестът му
е този. По-късно Симеонов
потвърди, че е бил той, но
категорично отрече да е пра-
вил неприличния жест, тъй
като не било в стила му, а и
подкрепял протестиращите.

Ако заведенията отворят
сега, ще бъдат глобени, зака-
ни се министърът на иконо-
миката Лъчезар Борисов.
Протестиращите заявиха, че
очакват да им бъдат наложе-
ни глоби, ако отворят на 1
февруари. Някои обявиха, че
са готови да платят, други ще
обжалват.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Сашо Диков към Слави Трифонов

В България, където върховенството
на закона е под постоянна заплаха, граж-
даните очакват работата на европейска-
та прокуратура с нетърпение, защото тя
е символ на надежда. Това заяви вчера
евродепутатът от групата на социалис-
тите и демократите Елена Йончева по
време на заседанието на Комисията по
граждански свободи, правосъдие и
вътрешни работи, съобщиха от пресо-
фиса й. Тя поиска да знае кога прокура-
турата в Брюксел ще започне работа и
как е организирана тя, която ще гаран-
тира, че европейският бюджет е защи-
тен. Йончева попита и за наскоро под-
писаното споразумение за сътрудниче-
ство с Европол и дали двете институции
ще работят по конкретни случаи заедно
или ще обменят информация.

Бих искала още утре да започнем

ЕЛЕНА ЙОНЧЕВА КЪМ КЬОВЕШИ:

Европейската прокуратура
е символ на надежда
ПАСЕ не видя напредък в България при борбата с корупцията и свободата на медиите

Лобистки поправки на ГЕРБ
в Закона за частната охрани-
телна дейност, приети на първо
четене от парламента, легали-
зират в навечерието на парла-
ментарните избори връщането
в силовия бизнес на осъждани
мутри с изчистено досие. Скан-
далният законопроект на гру-
па депутати от ГЕРБ мина вче-
ра в Народното събрание само
със 77 гласа “за” от 104 гласу-
вали депутати.

БСП и ДПС бяха против
законопроекта и го определи-
ха като лобистки и защитаващ
частни интереси. Поправките
позволяват на реабилитирани
лица с престъпно минало да
получат лиценз за охранител-
на фирма, което сега е забра-
нено. Друго спорно предложе-
ние предвижда спечелилите

ГЕРБ мутризира
охранителната дейност

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

В навечерието на избори управляващите разрешават на криминалния
контингент да развива частна охранителна дейност, възмути се Иван Иванов

обществени поръчки фирми да
възлагат охраната на публич-
ни обекти и мероприятия на
частни подизпълнители. Освен
това се позволява за пазачи да
се наемат и хора само с ос-
новно образование.

“Управляващите се опитват
да прокарат едни и същи лоби-
стки закони в началото и в края
на този парламент”, заяви от
трибуната депутатът от “БСП
за България” Иван Иванов.
Според него е недопустимо
охранителни фирми да стават
подизпълнители, като сключ-
ват договори с държавата за
охрана на държавни имоти, пе-
челейки обществените
поръчки, и така да смазват кон-
куренцията. “Поправката, коя-
то разрешава на хора с крими-
нални присъди да притежават
капитала на фирмата, отваря
още повече вратата на мутри-
зацията в охранителната дей-
ност. Защита без граници със

слабо образовани лица не ста-
ва”, каза депутатът от БСП
Милко Недялков. “Обвинение-

то в лобизъм е смешно, попу-
листко и безсмислено. Кой ги
вкара тея с прякорите в охра-

Ростислава ИВАНОВА

работа, отговори Лаура Кьовеши. “На-
правихме всичко, което зависи от нас,
готови сме, но все още не са определе-
ни всички европейски делегирани про-
курори. Някои държави не са започна-
ли процедурата, други са в ход и ще
приключат през февруари”, поясни тя.
Кьовеши съобщи, че европейската про-
куратура ще подпише споразумения и
с ОЛАФ, и с Евроюст, за да може да
се установи тясно сътрудничество и с
тях, освен с Европол, както в обмяна-
та на информация, така и в анализира-
нето на данни и провеждането на обу-
чения. Тя очаква европейската проку-
ратура да работи по около 2000 слу-
чая годишно. Моята работа е да гаран-
тирам, че европрокурорите ще са наи-
стина независими от националните вла-
сти, обеща Кьовеши.

Трябва да сме сигурни, че организи-
раната престъпност няма да се възполз-
ва от средствата от европейския бюд-
жет и фонда за възстановяване, заяви
комисарят по правосъдие Дидие Рейн-
дерс. Според него възможността финан-
сирането да бъде използвано по-бързо
и по-гъвкаво от държавите-членки уве-
личава риска, поради което европейска-
та прокуратура ще играе важна роля.
Тя трябва да гарантира, че всяко евро
ще бъде похарчено за справяне с кри-
зата, категоричен е той.

По-рано от Парламентарната асам-
блея на Съвета на Европа (ПАСЕ) ко-
ментираха, че у нас няма разследвания
на корупцията на високо ниво, които
да дадат осезаеми резултати. Злоупо-
требите и липсата на отчетност
продължават да бъдат широко разпро-

странени проблеми в съдебната систе-
ма. Отбелязва се, че препоръките на
Венецианската комисия относно глав-
ния прокурор не са изпълнени.

България продължава да е с най-
лошия статус на свобода на медиите в
ЕС. Концентрацията и липсата на
прозрачност на медийната собстве-
ност, липсата на мерки за гарантира-
не на независимостта на регулатор-
ния орган СЕМ, политическият и
държавен натиск върху медиите,
сплашването и използване на проку-
ратурата като инструмент за натиск
върху журналистите и редакторите,
остават нерешени, изтъква ПАСЕ.
България е и сред десетте страни,
които най-много бавят изпълнението
на решенията на Европейския съд по
правата на човека в Страсбург.

“През 2013 г. БСП, ДПС,
ДСБ, “Атака” и ДБГ се обеди-
ниха да бранят честността на
вота. Политическите лидери
преглътнаха егото си”, напом-
ня президентът на ПЕС Сер-
гей Станишев в социалната
мрежа. “За съжаление избор-
ният процес у нас е под подо-
зрение още от Алеково време.
Но слушайки прогнозите за
ниска избирателна активност,
за битка на твърдите ядра, за

Станишев напомня за обединение за честен вот през 2013 г.
липсата на политически плат-
форми и невъзможността за
оригинална политическа кампа-
ния, у нас все повече се надига
съмнението за честността на
вота на 4 април. Нещо повече,
сякаш ни се намеква: важното
е, че сте живи и здрави, граж-
данските ви права ще почакат.
А демокрацията ще се отло-
жи”, пише Станишев. Той ко-
ментира, че следи с интерес
предложенията на някои от

опозиционните лидери за га-
рантиране на честността на
вота. “Дали идеите са добри
няма как да разберем. Заради
разноговоренето, нежеланието
за общ фронт срещу злоупо-
требите с вота на българските
граждани и всъщност срамеж-
ливото (за да не се види съвсем)
заиграване с управляващите:
ами то, с тях коалицията е най-
възможна и издръжлива. Пове-
чето покани за разговори меж-

ду партиите бяха отправени
така, че да предизвикат отказ
от поканените”, подчертава
Станишев. Той призовава да се
ползва опитът и от ляво, и от
дясно на ГИСДИ и Българско-
то сдружение за честни избо-
ри. Питайте Юрий Асланов и
Миро Севлиевски, съветва
Станишев. “Ако няма единни
действия, ще има обединение.
Но с ГЕРБ”, предупреждава
президентът на ПЕС.

нителния бизнес, бе?!”,
нахвърли се върху опозицията
Мануил Манов от ГЕРБ.

Сергей Станишев
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Само природата виновна
за аварията в метрото
Столичната община ще търси
неустойки от изпълнителя
заради плаващи пясъци
и високи водни стълбове

ОБЯВА
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Õ‡ 28 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ
ÔÓÂÍÚ Á‡ ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰Ó-
ÔÓ‚Ó‰ ‚ Ò. ΔËÚÂÌ, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 18:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡: Ò. ΔËÚÂÌ - ·‡Á‡Ú‡ Ì‡ ÙËÏ‡
ì¡ËÓÏÂÚî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÔÂ‰
ÍÏÂÚÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Ò. ΔËÚÂÌ.

—ÎÂ‰ ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡-
ÌÂÚÓ Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ ‚ÂÏÂÌÌÓ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ÌÂ
Ï˙ÚÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡. —ÎÂ‰ Â‡ÎËÁ‡ˆËˇÚ‡ Ì‡
ÚÓÁË ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÂÍÚ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡, ˘Â
ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‰Ó·ÂÌÓÚÓ Í‡˜ÂÒÚ-
‚Ó Ì‡ ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ˇÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë.

Õ‡ 28 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡Ê-
ÌË ‡·ÓÚË Ì‡ ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî, Í‚.
ì¡ÓˇÌ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡-
ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 19:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡:

ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî, ÓÚ ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë

–ËÎÒÍËî ‰Ó ÛÎ. ì—Â‚‡ÒÚÓÍ‡ÚÓ  ‡ÎÓˇÌî;
ÛÎ. ì÷˙ÍÓ‚Ì‡î, ÓÚ ÛÎ. ì¡Ó„Ó‚‡ ÒÚ˙ÔÍ‡î

‰Ó ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî;
ÛÎ. ì»ÎËˇ  ÛÚÂ‚î, ÓÚ ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî

‰Ó ÛÎ. ì”˜ËÚÂÎˇÚî.
œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-

ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË
Ô˙Úî, ˙„˙Î‡ Ò ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë –ËÎÒÍËî.

Õ‡ 28 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í) ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â ‚
Í‚. ìƒËÏËÚ˙ ÃËÎÂÌÍÓ‚î ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 17:30 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë
‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡ Í‚. ìƒËÏËÚ˙ ÃËÎÂÌÍÓ‚ì, ÓÚ
π40 ‰Ó π170.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: Í‚. ƒË-
ÏËÚ˙ ÃËÎÂÌÍÓ‚ π210- Ì‡ ÍÓÎÂÎÓÚÓ Ì‡
‡‚ÚÓ·ÛÒ π10.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡
ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú
ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡,
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “Â-
ÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡
ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á-
‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓ-
ÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ -
http://www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Маските - задължителни на
закрито, шлемовете не ги заменят

От 1 февруари до 30
април всички, които са в
закрити обществени ме-
ста и в обществения
транспорт, както и на
открито при струпване
на хора, трябва да носят
защитна маска за лице.
Това означава, че отпада
възможността вместо
маска да се използват
шлемове или други сред-
ства, покриващи носа и
устата, става ясно от
новата заповед на ми-
нистъра на здравеопаз-
ването.

Големите ученици се

връщат на присъствени
занятия, но при опреде-
лен график. От 4 до 17
февруари присъствено
се обучават учениците
от VII, VIII и XII клас.
От 18 февруари до 2
март - учениците от V,
X и XI клас, а от 4 до 17
март - учениците от VI,
IX и XII клас.

От 29 януари до 30
април пристигащите у
нас трябва да предоста-
вят документ за отрица-
телен PCR-тест, прове-
ден до 72 часа преди
влизането в страната.

От 1 февруари се
разрешават посещения-
та в кината, участието
в занятия на творческо-
то, танцовото и музи-
калното изкуство при
използване на 30% от
капацитета на помеще-
ния и спазване на физи-
ческа дистанция. Пак
оттогава възобновяват
работа търговските
центрове и МОЛ-овете,
но малолетните и не-
пълнолетните ще имат
право да ги посещават,
само ако са с възрастен
придружител.

Увеличава се приемът
на пациенти в болница

Макар и бавно, увеличава се приемът
на пациенти в болниците с диагнози,
различни от КОВИД-19. Това става ясно
от данните на НЗОК. От осигурителната
институция уточняват, че промяната в
легловата база е динамична. Касата има
сключени договори с болници в страната
за 48 599 легла за активно лечение и към

24 януари от тях заети са 19 795. Паци-
ентите с КОВИД-19 са 2819, а незаетите
легла за активно лечение са 28 804. Сед-
мица по-рано незаетите болнични легла
бяха с близо 950 повече - 29 752.

От 16 януари със заповед на министъ-
ра на здравеопазването е възстановен
плановият прием на пациенти, както и
плановите операции. Пациентите се при-
емат в болница след отрицателен антиге-
нен тест, за който не трябва да плащат,
подчерта здравният министър.

Аида ПАНИКЯН

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Подпочвени води и плаващи пясъци надигнали метрото, не е ясно кога ще се възстанови

Само природните стихии
се оказаха виновни за авария-
та в столичното метро на 19
януари, която наложи спира-
не на движението и основен
ремонт на пътя между стан-
циите “Театрална” и “Хаджи
Димитър”. Нито изпълнителят
на обекта, нито Столичната
община поискаха да поемат
отговорност, като тя деликат-
но бе насочена към геоложкия
доклад на района. Той пре-
движдал ниво на воден стълб
от 14 метра, който при поро-
ите е достигнал 19 метра и
това довело до силен натиск.

Първият официален отчет
за случилото се и последващи-
те действия бяха направени от
столичния кмет Йорданка
Фандъкова и шефа на общин-
ското дружество “Метрополи-
тен” Стоян Братоев няколко
часа преди той самият да за-
стане пред общинските съвет-
ници от комисията по транс-
порт към СОС. Опозицията
поиска изслушване за авария-

та още миналата седмица. Час
и половина съветниците
търсиха конкретна информа-
ция дали аварията е можело
да бъде предотвратена и кой в
крайна сметка е виновен за
нея. Инж. Братоев отново
прехвърли вината на обилни-
те дъждове и прелялата Пер-
ловска река. От думите му
стана ясно, че се е образувала
леща от плаващ пясък, която е
увеличила водния натиск
върху релсовия път. Движе-
ние в носещата конструкция
обаче нямало и тя останала
здрава. В момента се разбива
пълнежен бетон, който е мно-
го здрав и работата напредва
бавно. След това ще се стигне
до изолацията, за да се види
как да се отводни дъното. Спо-
ред Братоев с всяка следваща
стъпка може да има изненади.
Вече има и готов проект за
възстановяване и в него е
предвидено условието, че в
района винаги има вода.
Властта обаче не може да даде
никакви срокове за пускането
на метрото. Въпреки че вино-
вен не бе посочен, управлява-
щите се заканиха да поискат

неустойки от изпълнителя.
От “Метрополитен” отно-

во потвърдиха, че обектът е в
гаранция и всички дейности
ще бъдат финансово осигуре-
ни от фирмата-изпълнител.

“Този въпрос не ни интересу-
ва. Как “Трейс” ще осигури
финансовите средства и как
ще ги отразят в отчетите си,
не е наша грижа”, отговори
Братоев на коментар, че па-

рите, които фирмата е полу-
чила и сега ще даде, идват от
джоба на европейците и на
българите в това число.

Коментар на стр. 9

Деси ВЕЛЕВА
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Газът поскъпва от февруари
над планираното
Причината - 45% скок в цената на европейските борси

Природният газ ще поскъпне от 1
февруари с повече от заявеното от
“Булгаргаз” в началото на януари по-
вишение от около 8 на сто. Това стана
ясно вчера по време на откритото за-
седание на Комисията за енергийно и
водно регулиране (КЕВР), на което бе
обсъдено заявлението на държавния
газов доставчик. Причината за по-ви-
соките от планираните цени е в скока
на цените на суровината на европей-
ските борси с над 45 на сто от нача-
лото на януари, обясни шефът на “Бул-
гаргаз” Николай Павлов.

Цената на природния газ вече се
определя всечи месец, като в нея вли-
зат тарифите на европейските газови
борси и финалните изчисления за ре-
алния размер на тарифата се опреде-
лят при калкулиране на данните за
целия месец и се одобряват от регула-
тора на първо число.

Заявлението на “Булгаргаз” се по-

дава значително преди това, поради
което, откакто се промени формулата
за ценообразуване миналия март, има
отклонения от прогнозите. Каква точ-
но ще е цената ще стане ясно на 1
февруари. Предложението на “Булгар-
газ” бе за 28,92 лв./MВтч (без цени за
достъп, пренос, акциз и ДДС) за край-
ни снабдители на природен газ и топ-
лофикациите при сегашна стойност от
26,93 лв./MВтч.

Януарското сериозно повишаване
на цените на газовите борси се дължи
както на високото потребление през
декември и януари и очакваното през
февруари, така и на високите ценови
нива в Азия. Към Азия се насочват
големи количества втечнен природен
газ, което влияе на цените.

Шефът на “Булгаргаз” Николай
Павлов информира, че в момента в
България също има много високо по-
требление на природен газ, макар зи-
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В момента в България има много
високо потребление на природен
газ, съобщи Николай Павлов

мата да не е толкова студена. Въпреки
това цената на българския пазар, пред-
лагана от “Булгаргаз”, ще е с 15-20 на
сто по-ниска спрямо европейските
пазари, тъй като в нея влизат използ-
ваните от газохранилището в Чирен
количества, които са нагнетявани през
лятото на по-ниски цени, както и до-
ставките на азерски газ. Цената на су-
ровината от Азербайджан е вързана
само към петрола, където повишение-
то на пазарите е само около 15 на сто.

На 1 февруари общественият до-
ставчик ще предостави актуализирано
заявление, в което ще бъдат отчетени
цените на европейските газови хъбове
към последния ден на януари, за да
може КЕВР да вземе своето решение
за утвърждаване на цената. Направе-
ната на 11 януари прогноза за цената
през март е за ръст с 4,5 на сто, но със
сигурност и тя ще търпи промяна на-
горе.

Жилищата, които по докумен-
ти се водят ателиета, вече няма
да могат да се продават за жи-
лищни цели, ако не са с коректен
статут и не отговарят на всички
изисквания за това. Такава про-
мяна приеха на второ четене
депутатите в Закона за устрой-
ството на територията.

Сега тези имоти, които не
покриват изискванията за жили-
ща, се продават като ателиета,
но в тях реално се живее. За
ателиетата единствено се изиск-
ва да имат санитарен възел, до-
като за жилищата има много по-
вече условия - самостоятелен
вход, кухня, баня, складово по-
мещение.

В приетите изменения на за-
кона се дава право на ДНСК да
проверява фирмите, които
изпълняват строителен надзор,

Туроператори съветват
българите засега да се
въздържат от резервации в
чужбина заради неяснотата
около разпространението на
коронавирусната инфекция.
Те са предпазливи в предла-
гането на туристически паке-
ти, защото на този етап няма
общи правила за пътуване в
Европейския съюз. Препоръ-
ката се отнася и за съседна
Гърция, която е една от най-
предпочитаните дестинации
за лятото. Според туристиче-
ски агенции ситуацията може
да се облекчи, ако повече
хора се ваксинират срещу
КОВИД-19 и се приемат
общи правила за пътуване в
рамките на ЕС. “2020 беше
най-тежката за туристичес-
кия бранш”, каза пред БНР

През 2020 г. най-
търсеният модел лаптоп
за купуване на изплаща-
не е на цена 900-950 лв..
Само година по-рано
тази стойност е между
450-500 лв., показват
данни на една от воде-
щите компании у нас за
потребителско кредити-
ране. Това означава, че
заради работата от
вкъщи, онлайн обучени-
ето и изолацията бълга-
рите са платили двойно
повече пари за лаптоп.

Повишеното търсене
доведе и до изкачване на
лаптопите от 6 на 4 мя-
сто в популярната кла-
сация “Топ 10 на изпла-
щане” за 2020 г. на “БНП

Ателиетата, в които се живее,
ще имат жилищен статут

Туроператори съветват да не се правят
резервации за чужбина

председателят на Българска-
та асоциация на туристичес-
ките агенции Светлана Ата-
насова.

През празничния декем-
ври на 2020 г., когато в сила
бяха ограничителните мерки
от втората национална бло-
када, 59% от управителите на
хотели в страната отчитат на-
маление в приходите от дей-
ността си спрямо предходния
месец, а 30,9% посочват, че
няма промяна. Това показва
анкетно проучване на НСИ.
При последните ограничител-
ни мерки от края на минала-
та година хотелите и ресто-
рантите към тях имаха право
да работят.

През последния месец на
миналата година 52,6% от ан-
кетираните са обмисляли да

предложат на своите клиенти
алтернативен период за из-
ползване на направените ре-
зервации, 61,4% са имали на-
мерение да намалят цената на
пакет услуги, а 48,9% - на но-
щувката.

За бъдещата си активност
45,6% от мениджърите смя-
тат да продължат с настояща-
та си дейност, макар и с нама-
лен обем, 30,7% от тях смя-
тат да продължат да работят,
19,2% предвиждат временно
да преустановят дейността си,
а 2,7% прогнозират да я пре-
кратят. По отношение на на-
етия персонал 30,1% от ръко-
водителите са предприели
като мярка “неплатен от-
пуск”, следвана от “платен
отпуск” - 25,2%, и “освобож-
даване/съкращаване” - 13,6%.

както и доклада на консултанти-
те, в резултат на който е одобрен
съответният инвестиционен про-
ект и е издадено разрешение за
строеж. Депутатите завишиха и
изискванията към лицата, които
оценяват съответствието на ин-
вестиционните проекти - те тряб-
ва да имат поне 5 години стаж, да
са технически правоспособни и
да имат магистърска степен.

Бе приет регламент за парки-
рането под земята в сгради, раз-
положени в съседни урегулира-
ни поземлени имоти. То може да
се осъществява чрез общ достъп
въз основа на писмен договор с
нотариална заверка на подписи-
те за учредяване на право на пре-
минаване. Договорът се сключва
дори когато имотите, съответно
правото на строеж, са собстве-
ност на едни и същи лица.

Харчим двойно повече за лаптоп на изплащане
Париба лични финанси”.
“Ръстът на търсенето и
на средната цена на пре-
носимите компютри до-
казва общата тенденция,
че пандемията моделира
потреблението на хора-
та и през 2020 г. те ку-
пуваха на изплащане по-
скъпи стоки, които им
помагат да работят и
учат дистанционно”,
обясняват експертите.
Според тях това е и при-
чината да даваме повече
пари за 8 от 10 стоки в
класацията. Това са лап-
топи, смартфони, телеви-
зори, климатици, хладил-
ници, дивани, матраци,
както и обзавеждане за
спалня.

Лидер в класацията е
смарфонът, за който сме
дали средно 900-950 лв.
Година по-рано сумата е
530-580 лв. В челната
тройка влизат телевизо-
рите и пералните със
съответно 800-850 лв.
(720-770 лв. през 2019
г.) и 550-600 лв. (590-640
лв. през 2019 г.)

Преносимите компю-
три се изкачват от 6 на 4
място. Следват дивани
(до 1200 лв. спрямо
1150 лв. през 2019 г.),
климатици (до 1150 лв.
спрямо 950 лв. през
2019 г.) и обзавеждане
на спалня (до 1100 лв.
спрямо 950 лв. през
2019 г.). На последните

три места в класацията
за стоки, които взимаме
на изплащане, са хладил-
ниците и матраците. В
сравнение с предходна-

та година и през 2020 г.
се запазва тенденцията
готварските печки да са
на последно място, като
за тях заделяме до 750
лв., което е с едва 10 лв.
повече за година.

Тенденция, която от-

ново се обяснява с пан-
демията, е ръстът на
онлайн покупките на
изплащане. През послед-
ната година броят на
онлайн заявленията на-
расна с 14% в сравне-
ние с 2019 г.
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Мерките, които минават през ББР за
безлихвени кредити за физически лица и
компании с облекчени условия, ще рабо-
тят до средата на годината, но смятам, че
имаме достатъчен ресурс те да бъдат
удължени до септември. Средствата по
мярката 60 на 40 също са разчетени до-
тогава. Това заяви министърът на иконо-
миката Лъчезар Борисов пред БНТ. Той
е готов да открие специален кабинет в
министерството, където представители-
те на бизнеса във всеки момент ще могат
да се информират за действията на пра-
вителството, свързани с подпомагането
на икономиката в условията на панде-
мия. По думите на Лъчезар Борисов
властта се стреми да намери баланс - да

Има доста сериозно забавя-
не при мерките и схемите, насо-
чени към засегнатите фирми от
пандемията. Някои от тях дори
се съмняват, че ефектът ще бъде
положителен за тях. Това комен-
тира в ефира на “Блумбърг тв”
Елеонора Негулова, председател
на Националното сдружение на
малкия и среден бизнес. Когато
една помощ не идва навреме,
нейната ефективност намалява
драстично и това рефлектира
както върху самите фирми, така
и върху техните доставчици и
клиенти, заяви тя.

Според негулова причината
за тези административни сму-
щения е огромната бюрокрация
както при кандидатстването и
одобрението за получаването
на помощи, така и при отчита-
нето на процеса. Елеонора
Негулова е категорична, че кон-
кретните проблеми се изразя-
ват в огромното количество до-
кументи, които трябва да се
попълват от фирмите. “Ако не

Срокът на безлихвените
кредити може да бъде удължен
Бизнесът ще следи действията на правителството от специален кабинет
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Лъчезар Борисов

Управляващите мълчаливо
оттеглиха скандалното си за-
коново предложение, с което
искаха да позволят на висши
държавни чиновници да уча-
стват в директорски и упра-
вителни съвети на държавни
предприятия, за което биха
получавали допълнителни до-
ходи. Предложението беше
внесено в парламента от Ми-
нистерския съвет в началото
на ноември 2020 г. С него ста-
ваше възможно лица, заемащи
редица висши държавни
длъжности - ръководители на
бюджетни организации, глав-
ни и административни секре-
тари в органи на изпълнител-
ната власт, както и главните
секретари на президента, Ми-
нистерския съвет и на Народ-
ното събрание, да влязат в уп-
равителните органи на пуб-
личните предприятия и да по-
лучават заплати и бонуси от-
там. Това нововъведение се
правеше по познатия гербад-

се запази здравето на хората и едновре-
менно да има стабилна икономика.

Интервенцията реално е към милиард
и половина и още около половин мили-
ард са в ход, обясни министърът относ-
но финансовото подпомагане по иконо-
мическите мерки на държавата за справя-
не с пандемията. Според него в момента
има минимални забавяния по обективни
причини при плащането на помощите за
фирмите. Администрацията трябвало да
обработи хиляди заявления, хиляди бан-
кови кодове и сметки. Досега били под-
помогнати над 300 000 работни места, а
общо фирмите са около 50 000 и това
бил огромен обем на работа. “Затова каня
бизнеса да бъде заедно с нас, да взимаме

заедно решения. Политиката, която при-
лагаме, е да стигнем до всяка компания.
Стремим се да не остане неподпомогнат
бизнес”, каза Лъчезар Борисов. Той
твърди, че в бюджета за тази година са
предвидени и още нови мерки за подпо-
магане на предприемачите. “Очакваме
раздвижване по линия на износа и увели-
чаване на инвестициите. Целта е мини-
мум 80% от изгубеното от кризата да
бъде възстановено”, поясни Лъчезар Бо-
рисов. Икономическият министър
продължава да твърди, че България е един-
ствената страна в ЕС, чието потребление
продължава да расте. Затова той се надя-
ва на икономически растеж от около 3-
4% през тази година.

е достатъчно дигитализирано и
неговото счетоводство или об-
служващата счетоводна фирма
няма капацитет, даденото пред-
приятие ще бъде изправено
пред много големи проблеми
при оформянето на отчетните
документи. Ако документите не
бъдат предоставени в срок, има
риск да се наложи връщането
на тази подкрепа”, допълни
Негулова. Според нея дигита-
лизацията на малкия бизнес е
стратегически проблем и се
нуждае от спешно решение.
“Нивото е отчайващо ниско,
въпреки че България има висо-
коскоростен интернет и това е
едно от нещата, с които се гор-
деем”, допълни председателят
на Националното сдружение на
малкия и среден бизнес. Спо-
ред нея много фирми се нами-
рат  в състояние на технически
фалит, но не са го обявили офи-
циално, защото процедурите за
фалит и ликвидация в България
са доста тежки.

жийски начин - с поправки в
Закона за публичните пред-
приятия (ЗПП), заровени в
преходните и заключителните
разпоредби на проект за про-
мени в Закона за желе-
зопътния транспорт.

Между първо и второ чете-
не на законопроекта се оказа,
че група депутати от ГЕРБ ти-
хомълком се оттеглили скан-
далното предложение. В моти-
вите си за отпадането му неяс-
но са записали, че искат да
“прецизират разпоредбите,
свързани с възможността оп-
ределени категории лица да
имат правото да участват в
органите за управление и кон-
трол на публичните предприя-
тия”. При обсъждането на тек-
ста в пленарната зала вчера
нито един от тях не намери
куража да обясни от парламен-
тарната трибуна какво ги е
накарало да оттеглят подкре-
пата си за идеята на правител-
ството. Парламентът одобри

останалата част от предложе-
нието на Министерския съвет,
засягащо публичните предпри-
ятия. С него се отменя текст
от ЗПП, според който държав-
ните предприятия, създадени
със специални закони, които
осъществяват предимно пуб-
лични функции и политики, се
реорганизират в администра-
тивни структури. Срещу отмя-
ната на тази разпоредба се
изказаха от финансовото ми-
нистерство.

Срещу промените в закона
се изказаха от БСП. Димитър
Данчев напомни, че ЗПП е
съвсем нов - приет е в края на
2019 г., а вече в него се правят
сериозни ревизии. “Министер-
ският съвет предлага едно, а
колеги от мнозинството внасят
промени на тези промени, като
предлагат някои от тях да от-
паднат, за да стане кашата
пълна и да не може никой да
разбере какво се случва”, обоб-
щи ситуацията Данчев.

Бюрокрация съсипва
малкия бизнес

Висшите  чиновници изпаднаха
от бордовете на държавните фирми

Една четвърт от фирмите,
кандидатствали пред НАП за
помощ заради втория локда-
ун, вече са получили своите
компенсации, съобщиха от
приходната агенция. Става
въпрос за 2223 компании, ко-
ито са получили подкрепа в
общ размер 22,2 млн. лв., или
средно под 10 хил. лв. на юри-
дическо лице, затворено със
заповед на здравния министър
или със срив в оборота.

От НАП уверяват, че до
края на седмицата предстои да
бъдат одобрени за подкрепа и
дружествата, подали заявления
през миналата седмица, за ко-
ито след автоматизирана про-
верка има пълно съответствие
на данните. Тези, които не са
одобрени, подлежат на
допълнителни проверки и

Подкрепата през НАП е под 10 хил. лв. на фирма
може да им бъде поискана
допълнителна информация.

До крайния срок 20 януари
заявления за подкрепа са подали
8100 търговци, като очаквания-
та бяха за поне 30% повече. Об-
щият ресурс по програмата е
156 млн. лв., но фирмите са кан-
дидатствали за едва 115 млн. лв.

В края на миналата седми-
ца ресторантьорите заявиха, че
масово се отказват от държав-
ната помощ заради “тежка и
често неефективна бумащина”.
Социалният министър Деница
Сачева контрира, като обвини
подателите, че често бъркат
документите, банковите си
сметки, а също така намекна,
че има твърде голям сив сек-
тор и много дружества не же-
лаят да дадат на НАП достъп
до реалната си дейност.
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„Спутник V” поиска оценка от лекарствената агенция на ЕС

„АстраЗенека” призна за
изоставане с ваксините

СНИМКА БГНЕС

Индонезийска медицинска сестра се подготвя да бие китайската ваксина “Синовак” на здравен служител
в град Медан, Северна Суматра. Индонезия е регистрирала над 1 млн жители, заразени с коронавируса

СНИМКА БГНЕС

Доставчици обявиха стачка пред
централата на транспортната
корпорация “Ханжин” в Сеул,
след като управата на компанията
отказа да изпълни условията
на синдикатите в подписания
преди седмица договор.
Служителите настояваха
за по-добри условия на труд

НАКРАТКО

Вучич обяви бизнес
мерки за 2,5 млрд евро

Заев връща сръбския
език в училищата

Земетресения в РС
Македония и Испания

Земетресение с магнитуд 3,4 бе
регистрирано в в сряда сутринта
в Северна Македония. Епицентърът
с дълбочина 2 км е на 15 км юго-
западно от Гостивар и на 57 км
югоизточно от Призрен, Косово.
Поредица от земетресения бяха усе-
тени и в Гранада в Испания - три
от 4-та степен по скалата на
Рихтер. Най-мощните вторични
трусове са регистрирани късно сно-
щи в района на Кулиар Вега (маг-
нитуд 4,2) и Санта Фе (4 и 4,3).

Армения се опасява
от нова ескалация
в Нагорни Карабах

Изходът от военните действия
в Нагорно Карабах не позволява да
се създаде основа за продължите-
лен мир в региона. Това заяви
външният министър Ара Айвазян
при среща с иранския си колега
Мохамад Джавадом Зариф. “На-
шият регион се сблъсква с нови
сериозни проблеми, създадени от
опасния опит на Азербайджан да
реши карабахския конфликт със
сила”, казал министърът.

Процесът за импийчмънт
на Тръмп тръгва
на 9 февруари

Сенатът на Конгресът на САЩ
приеха резолюция относно правила-
та за представянето на аргумен-
тите на защитата и обвинението
по процедурата за импийчмънт на
бившия президент Доналд Тръмп.
Самият процес срещу Тръмп ще се
възобнови на 9 февруари. Видео
хостингът на “Ютюб” забрани
качването на нови видеа в акаунта
на Тръмп за неопределено време,
след като затварянето му първо-
начално беше за седмица. Плат-
формата обясни решението си с
опасения, че той може да се из-
ползва за призоваване към насилие.

Венецуела ще произвежда
лекарство срещу КОВИД-19

 Венецуела започва производст-
вото на противовирусен препарат
за лечение на КОВИД-19, съобщи
ТАСС. Медикаментът Carvativir
(“Карвативир”) ще бъде достъпен
в Латинска Америка, караибския
басейн и целия свят, обяви прези-
дентът Николас Мадуро. Държав-
ният глава посочи, че клиничните
изпитвания на препарата са пока-
зали, че той може да служи като
“мощно допълнително средство за
лечение на КОВИД-19”.

Сръбският език пак ще се
изучава като свободно изби-
раем предмет в училищата в
Северна Македония, съобщи
премиерът Зоран Заев по по-
вод Деня на Свети Сава, кой-
то се отбелязва като празник
на сръбската общност.

“Отиваме една крачка на-
пред и връщаме учебните
програми за изучаване на
сръбски език и култура, за
които са одобрени учебните
програми от трети до шести
клас, а учебните програми за
седми, осми и девети клас са
в процес на одобрение”,
обясни Заев.

Изучаването на сръбски
език като свободно избира-
ем предмет в Република Се-

верна Македония беше пре-
установено през 2007 г. по
време на управлението на
ВМРО-ДПМНЕ.

“С нашите съграждани от
Сърбия насърчаваме тради-
ционно добрите отношения
с Република Сърбия и в тази
посока в община Център ще
бъдат завършени всички пре-
дишни процедури за изграж-
дане на сръбски културен
център, който ще започне да
се строи тази година”, посо-
чи още македонският преми-
ер. По същото време  в
съседна Сърбия ще се реа-
лизира и идейния проект за
Македонския културен
център в Белград, добави
Зоран Заев.

Президентът на Сърбия
Александър Вучич обяви
нови икономически мерки на
стойност 2,5 милиарда евро,
сред които са парични обез-
щетения за всички пълнолет-
ни граждани заради пандеми-
ята от коронавирус.

Пред държавната телеви-
зия РТС президентът заяви,
че през май всички гражда-
ни ще могат да кандидатст-
ват за 30 евро, а пенсионе-
рите ще получат още 50
евро. Работещите в микро,
малките и средните пред-
приятия ще получават три
месеца по 50% от минимал-
ната работна заплата. Пари-
те ще започнат да се изпла-
щат на 1 април.

Вучич обяви, че на транс-
портния сектор ще бъдат
плащани по 600 евро за все-
ки автобус. Държавата ще
разшири гаранционната схе-
ма с още 500 млн. евро, за
да запази ликвидността на
икономиката.

На въпрос откъде идват
парите за тези мерки, Вучич
отговори, че това са
“сръбски пари, от сръбска-
та хазна, от сериозната
сръбска държава”.

Новите икономически
пакет няма да доведе до
бюджетни проблеми, увери
президентът и добави, че
публичният дълг на Сърбия
няма да надвиши 61 на сто
от БВП на страната.

Нарушенията на доставките на вакси-
ната срещу КОВИД-19 на компанията
“АстраЗенека” се дължат на забавяне в
производството. Това заяви ръководите-
лят на компанията Паскал Сорио в ин-
тервю за водещи европейски медии.

“Все още имаме проблеми с произ-
водството на основния компонент на
ваксината, който в континентална Евро-
па се произвежда във фабрики в Нидер-
ландия и Белгия. Вярваме, че сме намери-
ли решение, но все още изоставаме с два
месеца от графика”, заяви той. В петък
“АстраЗенека” уведоми Европейската
комисия за 60% намаление на планира-
ните доставки през първото тримесечие.

Сорио отрече обвиненията, компани-
ята е продала ваксината на други страни
на по-добри цени. “Имахме проблеми и
във Великобритания. Факт е обаче, че
договорът с Обединеното кралство беше
подписан през юни 2020 г., 3 месеца
преди договора с ЕС. Следователно с
Великобритания имахме 3 месеца повече
за разрешаване на съществуващите про-
блеми”, каза той. Сорио обясни,че заво-
дите, които произвеждат ваксините за

Европа са с по-ниска производителност
и затова съотношението с Великобрита-
ния е 1 към 3. Той подкрепи идеята за
ускоряване на темпото на ваксинация,
като се използва само 1 доза от ваксина-
та вместо две, тъй като препаратът е
способен “да осигури достатъчна защи-
таУ в краткосрочен план”.

Междувременно унгарският външен
министър Петер Сиарто заяви пред “Ев-
ронюз”, че Будапеща е купила от руската
ваксина заради бавните темпове на оси-
гуряване на ваксини в ЕС. “Очакванията
бяха свръхвисоки и сега виждаме, че
доставките (от схемата на ЕС) са много
по-бавни и съдържат много по-малко
ваксина, отколкото трябваше”, каза той.

Европейската агенция по лекарствата
потвърди, че Русия е подала документи
за оценка на ваксината “Спутник-V”, но
без да иска разрешение за употреба в ЕС.
“Това е една от поне 15 ваксини срещу
КОВИД-19, които оценяваме”, заяви
шефката на агенцията Емер Кук.

Американският президент Джо Байдън
обяви, че САЩ ще купят допълнително
200 млн. дози ваксини от “Пфайзер” и

“Модерна”, като с тях до лятото ще могат
да се ваксинират повечето американци.

В същото време в Полша беше реги-
стриран първи случай на кражба на вак-
сини. Три флакона с 18 дози са били взети
от частна поликлиника във Врамино-ма-
зурското воеводство в североизточната
част на страната.

Правителството в Нидерландия заяви,
че няма да отмени вечерния час след трета
нощ на протести срещу ограниченията.
Магазини в Ротердам и други градове
бяха разграбени. Извършени са над 180
ареста. Министърът на правосъдието
Ферд Граперхуис заяви, че няма да “ка-
питулира пред няколко идиоти”.

В северен Ливан също имаше
сблъсъци между силите за сигурност и
демонстранти. 45 души са ранени. В
Ливан е наложен пълен локдаун в опит
да се овладее епидемията. В сила е дено-
нощен полицейски час, а снабдяването с
храни е възможно само с доставки по
домовете. Те са недостъпни в по-бедните
райони. Според властите 3/4 от населе-
нието се нуждае от финансова помощ, за
да оцелее в кризата.
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Руският президент Влади-
мир Путин и американският
президент Джоузеф Байдън се
договориха за удължаването с
5 години на Договора за нама-
ляване на стратегическото
въоръжение СТАРТ-3, заяви
Кремъл, цитиран от РИА-Но-
вости. В проведен телефонен
разговор във вторник вечерта
по инициатива на американска-
та страната двамата президен-
ти са изразили удовлетворение
от извършената по-рано същия
ден размяна на дипломатически
ноти за постигнатата договоре-
ност по продължаването на
договора.

Руският лидер е поздравил

Русия и САЩ продължиха
с 5 години договора СТАРТ-3
Споразумението е постигнато на наши условия, разкри зам-министърът Рябков

Байдън за встъпването му като
президент. “Той отбеляза, че
нормализирането на отношени-
ята между Русия и САЩ ще
отговаря на интересите на две-
те страни и, предвид тяхната
специална отговорност за
поддържане на сигурността и
стабилността в света, на цялата
международна общност”, се
казва в съобщнение на Кремъл.
“Като цяло разговорът между
лидерите на Русия и САЩ има-
ше делови и откровен характер.
Беше договорено да се
поддържат контакти”, се казва
от прес-службата на Кремъл.

Държавната дума на заседа-
ние в сряда единодушно рати-

фицира внесения от Владимир
Путин проектозакон за удължа-
ване на договора.

Договорът е продължен без
предварителни условия, както
настояваше Москва, заяви пред
журналисти зам-външният ми-
нистър Сергей Рябков. “На на-
шите условия, за пет години,
без предварителни условия, без
каквито и да е допълнения, бе
каквито и да е “придатъци”,
каза той в отговор на съответ-
ния въпрос.

“Имаме значителен запас от
време да започнем и да прове-
дем задълбочени двустранни
разговори по целия спектър от
въпроси, засягащи стратегичес-

ката стабилност, за да осигурим
сигурността на нашата държава
за дълъг период от време. Без
продължаването на договора за
5 години, тази задача щеше да
бъде още по-трудно. Така че ние
приветства решението на
Байдън да се съгласи с нашето
предложение за удължаване с
пет години”, заяви Рябков на за-
седанието на Думата.

По думите му договоре-
ността изключва разполагането
на стратегически оръжия на
САЩ извън тяхната територия.
Според Рябков няма основания
да се смята, че САЩ са нару-
шили таваните на СТАРТ-3 при
разполагането на бойни глави

Руският президент
Владимир Путин преду-
преди за нарастващото
влияние на големите
технологични компании,
които според него “се
конкурират” вече дори с
държавите. “Това не са
просто икономически
гиганти, в някои облас-
ти те вече се състезават,
де факто, с държавите”,
каза Путин, говорейки
във видеоформат пред
Световния икономичес-
ки форум в Давос. Ау-
диторията на такива “ги-
ганти” се оценява на
милиарди потребители,
които “прекарват значи-
телна част от живота си
в тези екосистеми. Къде

Путин: Цифровите гиганти
се състезават с държавите

СНИМКА БГНЕС

Жители на италианския град Торино отдават почит на жертвите на Холокоста.
На 27 януари светът отбелязва Международния ден в памет на загиналите в масовото
изтребване на хора по расистки подбуди, извършено от хитлеристка Германия

и техни носители. САЩ не са
извършили тайното разполага-
не на ракетни установки в на-
рушение на Договора за
СТРАТ-3, увери дипломатът.

Предлагаме да разширим
стратегическата програма и да
включим в нея всички напада-
телни и отбранителни оръжия,
както ядрени, така и неядрени,
способни да решават страте-
гически задачи”, подчерта Ряб-
ков. Той добави, че бойните
части на ракетната система
“Авангард” ще бъдат преброе-
ни съгласно правилата на
СТАРТ-3.

Коментар на стр. 9

е границата между ус-
пешния глобален бизнес,
услугите, които се
търсят, консолидацията
на “големите данни” и
опитите грубо, по свое
усмотрение, да управля-
ват обществото, да заме-
стят законните демокра-
тични институции, да
узурпират или огранича-
ват естествените човеш-
ки права, как да живеем,
какво да изберем, каква
позиция да изразяваме
свободно?”, попита Пу-
тин. “Всички видяхме
това в Щатите. Сигурен
съм, че преобладаващо-
то мнозинство от хора-
та споделя тази пози-
ция,” добави той.

Президентът на САЩ Джо Байдън представи
всеобхватната си програма за правата на ЛГБТ-об-
ществото още в първите дни на мандата си, съобщи
BBC. Той обяви решението си да включи широк
избор от местоимения в новия формуляр за контакт
на Белия дом. Във формуляра потребителите има
право да избират своите местоимения по избор.
Списъкът от местоимения включва “той”, “тя”,
джендър неутралното “те/тях”. Формата за контакт
също е актуализирана, за да включва полово-неут-
ралното обръщение Mx, заедно с по-традиционните
Mr,Mrs и Ms. В изявление Алфонсо Дейвид, прези-
дент на ЛГБТ-общността, заяви, че “това е най-все-
обхватната заповед относно сексуалната ориента-
ция и половата идентичност, издавана някога от
президент на САЩ”.

В понеделник Байдън отмени забраната от вре-
мето Донлад Тръмп трансджендърите да служат в
армията. Номинираният Пит Бутиджидж за транс-
портен министър ще бъде първият министър гей  в
историята на САЩ. По същия намин д-р Рейчъл
Ливайн ще е първият трансджендър на пост зам-
здравен министър. Фейсбук и Туитър блокираха
страниците на руския предприемач Евгени Приго-
жин, в които той коментира трансджендърите в
армията.

В Украйна са регист-
рирани две наказателни
дела срещу бившия пре-
зидент Петро Порошен-
ко и срещу президента
на САЩ Джо Байдън.
Двамата са заподозрени
в намеса в работата на
един от бившите гене-
рални прокурори на
страната, съобщи адво-
катът на Порошенко
Игор Голован. Според
него, делата са по ини-
циатива на украинския
депутат Андрей Деркач.

През май 2020 г. Дер-
кач публикува аудиозапи-
си на телефонни разгово-
ри през 2015-2016 г.
между Петро Порошен-
ко, бившия държавен се-
кретар Джон Кери и бив-
шия вицепрезидент на
САЩ Джо Байдън, в ко-

Белият дом въведе
джендър местоимения

ито се обсъждат въпро-
си от вътрешната поли-
тика на Украйна. От тях
става ясно, че Байдън е
настоявал Порошенко да
уволни генералния про-
курор Виктор Шохин, за
да даде съгласието да се
отпусне на Украйна
заем от $1 милиарда. По
онова време Шохин
разследваше за коруп-
ция най-голямата част-
на украинска енерго-
компания “Бурисма” на
бивш украински ми-
нистър, с която бе анга-
жиран като консултант
Хънтър Байдън, синът
на вицепрезидента. По-
рошенко така и напра-
ви. Според Деркач сре-
щу Порошенко може да
се повдигнат обвинения
в държавна измяна.

Украйна ще съди
Байдън и Порошенко

Турското правителство разполага с доказателст-
ва, че САЩ подготвят планове за убийство на лиде-
ри на общественото мнение в Турция. Сензационно-
то изявление бе направено от бившият ръководител
на разузнавателния отдел на Генералния щаб на
турската армия Исмаил Хаки Пекин (2007-2012),
съобщава портал Ahval. Привърженикът на прези-
дента Реджеп Ердоган обяви това по време на дис-
кусионна програма по турската телевизия Ulusal.
Според бившия ръководител на турското военно
разузнаване, Анкара разполага с много информация
от спецслужбите на страната за предполагаемите
нападения и взема необходимите предпазни мерки.

 “Турското обществото има своите нервни окон-
чания”, каза Исмаил Хаки Пекин на въпрос кой е в
списъка на САЩ с предполагаеми цели за физическо
отстраняване. “Има лидери на мнение. И ако напра-
вите опит срещу тези лидери, тогава (турското)
общество определено ще реагира (негативно) срещу
държавата”.

Отношенията между Анкара и Вашингтон еска-
лираха след опита за преврат през юли 2016 г., за
който Анкара обвиняват укриващия се в САЩ ис-
лямски проповедник Фетхулах Гюлен.

Американците
подготвяли
убийства в Турция
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ЕВРОПЕЙСКИ ДЕН ЗА ЗАЩИТА НА ЛИЧНИТЕ

ДАННИ. Конвенция 108/81 на Съве-
та на Европа от 28 януари 1981 г.
за защита на лицата при автома-
тизирана обработка на личните
им данни е ратифицирана със закон от НС. С ре-
шение на парламента от 23 май 2002 г. у нас е
създадена и Комисия за защита на личните данни.

ДЕН НА РАЗГРАД. На този ден през 1878 г.
градът е освободен от турско робст-
во. С цветя и песни местните хора
посрещнали руските освободители от
I дивизия на 13 армейски корпус начело
с княз Дондуков-Корсаков. С решение
на ОбС денят се чества от 1994 г.

1611 - РАЖДА СЕ ЯН ХЕВЕЛИЙ, ПОЛСКИ
АСТРОНОМ (УМИРА 1687 Г.).
Създава първите карти на Луна-
та. Въвежда десет нови съзвездия,
седем от които се използват и в
съвременната астрономия. Него-
вата съпруга му помага в наблю-
денията. След смъртта на Хевелий тя публикува
две от книгите му, поради което е смятана за
първата жена астроном.

1820 - ОТКРИТА Е АНТАРКТИДА.
Според различни източници на тази
дата експедициите на Фадей Белинг-
схаузен (капитан от Руската импер-
ска флота), Едуард Брансфийлд (ка-
питан от Кралската флота) и На-
таниел Палмър (американски моряк) видели Ан-
тарктида. Белингсхаузен, с когото бил и адмирал
Михаил Лазарев, “зърнал” ледените полета пръв.

1853 - РАЖДА СЕ ХОСЕ МАРТИ, КУБИНСКИ
РЕВОЛЮЦИОНЕР (УМИРА 1895 Г.).
Писател, политик, публицист, фило-
соф и борец за независимостта на
Куба от испанските колонизатори.
Известен е като Апостола. Летище-
то в Хавана носи неговото име. Заги-
ва в бой с испанските войски по време
на националноосвободителното въстание, което
подготвя.

1897 - РАЖДА СЕ ВАЛЕНТИН КАТАЕВ, РУС-
КИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1986 Г.).
Драматург и поет. Незавършил
гимназия, участва в Първата све-
товна война. Работи като жур-
налист. Започва да публикува още
през 1910 г. Сред по-известните
му произведения са “Самотна лод-
ка се белее” и “Синът на полка”, които са и
филмирани.

1986 - ЗАГИВАТ СЕДЕМ АСТРОНАВТИ НА
БОРДА НА КОСМИЧЕСКАТА СОВАЛКА
“ЧАЛЪНДЖЪР”. Първият по-
лет е на 4 април 1983 г. По-
следният - десети, продължа-
ва само 73 секунди. Разследва-
нето установява, че е имало
дефект в конструкцията.
“Чалънджър” е заместена от совалката “Ин-
девър”, която прави първия си полет шест годи-
ни след трагедията през 1986 г.

1998 - ОТКРИТА Е ПЪРВАТА ОТСЕЧКА НА
СОФИЙСКОТО МЕТРО. Тя е от
бул. “Сливница” до бул. “Кон-
стантин Величков”, с дължина
6,5 км и 5 станции. Първите
проучвания и планове за строи-
телство на подземен транспорт у нас са от
края на 60-те години.

2002 - УМИРА АСТРИД ЛИНДГРЕН, ШВЕДСКА
ПИСАТЕЛКА (Р. 1907 Г.). Творби-
те й са преведени на близо 70
езика (от арабски до зулу) и са
издадени в над 100 страни. Първа-
та история за най-популярната
й героиня - Пипи Дългото чорапче, е публикувана в
Швеция през 1945 г., а на български - през 1968 г.

Рестарт ли e СТАРТ-3

Русия и САЩ се дого-
вориха да продължат под-
писания през 2010 г. До-
говор за стратегическите
настъпателни въоръже-
ния (ДСНВ-3), известен
като СТАРТ-3. Може ли
едно продължение да
бъде старт на нещо ново
или рестарт? В известен
смисъл - да. Отношения-
та Москва-Вашингтон
толкова се влошиха след

подписването на СТАРТ-
3 по вина главно на хеге-
монистична Америка, че
в известен смисъл оста-
виха усещането за пред-
стоящ сблъсък, в който
дори експерти не изключ-
ваха в най-мрачните си
прогнози задействането и
на ядрената заплаха. Сега
тези прогнози явно ще
минат в архива, защото
договореността оттласква
двете страни от ядрената
опасност и затяга гайки-
те на стратегическата ста-
билност.

Договореността е ре-
старт, защото нямаше да
я има, ако Доналд Тръмп
бе спечелил изборите. Но
не защото е войнолюбец,
а защото робуваше на не-
реалистичната идея да
включи и Китай в уравне-
нието за ядрената сигур-
ност. Неслучайно високо-

поставените служители
на администрацията му
Майкъл Помпео и Джон
Болтън се изказаха пре-
небрежително и критич-
но за сегашната догово-
реност на новия прези-
дент Джо Байдън.

Продължаването на
СТАРТ-3 е показателен
сигнал и за лагера на
Байдън. В него познатата
ни Виктория Нюланд,
която ще бъде зам.-ми-
нистър на външните ра-
боти, се изказа срещу
петгодишното удължава-
не на договора. Тя насто-
явала за три години. И
Нюланд не е единствена-
та с различно мнение.
Очевидно Байдън е тряб-
вало да преодолява кон-
фронтационните изкуше-
ния и разномислието в
екипа си, проявявайки
трезвост. Показателно е

мнението на утвърдения
за държавен секретар
(външен министър) Антъ-
ни Блинкън, че админист-
рацията на Байдън ще
подходи към света както
със смирение, така и със
самоувереност. Второто
е ясно, но това със сми-
рението е нещо ново. От
него се носи полъх на
рестарт. Съобщава се, че
договореността е постиг-
ната при руски условия.
Това не е ли смирението,
че вече не си хегемон и
трябва да се съобразяваш
и с другите?

Разбира се, още е
рано да се говори за
същински рестарт, защо-
то Вашингтон остава
противник на Москва по
ред други направления.
Но с продължаването
СТАРТ-3 наистина става
старт.

Юри МИХАЛКОВ

Държава на хартията
лв. Въпреки това българ-
ската администрация все
още събира от граждани-
те общо близо 6000 вида
документи или удостове-
рения, за да предоставя
услугите си. 453 часа го-
дишно са необходими на
средностатистическия
българин, за да се подгот-
ви и да плати данъците си
- 9 пъти повече, отколко-
то в Естония, например.
23 дни са нужни за започ-
ване на бизнес в България.
41 дни трябват у нас за
получаване на лиценз,
свързан с някакъв вид ра-
бота. Като цяло 16 на сто

от времето си хората от-
делят за справяне с бюро-
кратични разпоредби.

Половината българи
никога не са поръчвали
стоки или услуги през ин-
тернет. За издаване на
документи за самолич-
ност от чужбина се чака
три месеца. Според дан-
ни на външно министер-
ство тази електронна ус-
луга за българи в чужби-
на, струваща на държава-
та 500 000 лева, е използ-
вана едва от двама души
от старта й преди три
години заради изискване-
то за електронен подпис,

От стр. 1

Всяка есен Томислав
Дончев обещава, че от
следващата година чинов-
ниците ще изхвърлят хар-
тията. Трикатски обаче не
уточнява за коя година
става въпрос, защото вре-
мето лети, а хартията не
си отива. Напротив - уве-
личава се и задушава
всичко.

Годишно у нас се хар-
чат около 150 млн. лв. уж
за подобряване на елек-
тронните услуги. За по-
следните десет години су-
мата набъбна до 3 млрд.

издаден в България. У нас
само 12 на сто от адми-
нистрациите поддържат
специализирани регистри
за предоставяне на е-ус-
луги. Всеки трети адми-
нистративен регистър се
поддържа само на харти-
ен носител. Броят на
принтерите в държавната
администрация расте поч-
ти тройно в сравнение с
броя на сървърите. И
въпреки че е най-бедната
държава в Евросъюза,
Евростат ни отрежда чел-
на позиция по брой на чи-
новниците. Така е в
държавата на хартията.

Лошо, Борисов!

Точно преди избори
да ти се счупи метрото -
онова, дето си го изгра-
дил и само с него се хва-
лиш! Най-новото, ама и
най-кратко използваното
метро в света си имаме.

И каква стана тя?
Причините за аварията в
последно изградения
участък били комплекс-
ни. Виновни обаче няма.

Не, международното по-
ложение е виновно. И
по-конкретно - плаващи
пясъци. Хората в Париж
и Санкт Петербург пъту-
ват под вода и нямат
проблем с плаващите
пясъци. Според експерти
други участъци на софий-
ското метро са къде-къде
по-тежки, но явно там са
вложени повече усилия.
Тук нещата май са пре-
тупани, за да се прави
помпозно откриване, да
се режат ленти и да се
помпа рейтинг. Милиони,
отишли в кофата. Взети
от неграмотници от
“наши” фирми, учили се
как се усвояват средства.
Без да се мисли, че става
въпрос за критична ин-
фраструктура.

И сега? Не става тая
работа с торба цимент,

замазка, кофа латекс и
няколко ръце. Ще се
дълбае пак, ще се нали-
ват отново едни милио-
ни. Не за хората на Со-
фия, ще потъват в нечии
джобове. А ние, както
каза Цвета Караянчева,
ще “одим пеша”.

Къде е Бойко Бори-
сов да обясни техноло-
гията за изграждане на
метрото? Неговото. И да
разкаже как специалис-
тите може би едва сега
са разбрали, че там има
плаващи пясъци. Така
ли? Че какви проучвания
са правили? Ако обаче са
знаели за тези пясъци,
защо в проблемния
участък укрепванията са
през 50 метра, а не по-
наблизо?

Целият ремонт щял да
бъде за сметка на

изпълнителя. Той ли е
виновен за случилото се?
Никой не казва това.
Поне засега. Ако трябва,
ще кажат, че от Среди-
земно море са дошли тези
пясъци, само и само да
се оправдаят.

Време е всички въпро-
си да бъдат зададени от
прокуратурата. Къде е
тя? Ще потърси ли отго-
ворност за безхаберието,
немърливостта и разхи-
щението на милиони?

Иначе, от Столична-
та община набързо изва-
диха нов проект, сигур-
но за нови милиони, кои-
то скоростно ще потег-
лят към нечии джобове.
Нали избори идват. А
метрото Му е счупено.
И пътищата Му се свли-
чат. Лошо, Борисов!
Прецакват те!

Ина МИХАЙЛОВА
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хладнокръвно и по строго обмислен план, който няма нищо
общо с икономическата целесъобразност за съществуването
на едно или друго предприятие. Съдбата на стотици хиляди
безработни българи възроди една забравена зловеща дума -
гурбетчийството. Никак не е случайно, че толкова често зву-
чат по медиите тъжните гурбетчийски песни, създадени са
десетки, а може би и стотици, нови.
Една от водещите компании на България - “Булгартабак”,
например е унищожена без милост, дори костите й оглозгаха
чужди и свои. Освен политическата поръчка да рушат, която
тъй послушно изпълниха новоизлюпени политици,  заслужава
да се отбележи и нещо твърде ясно вече - ламтежът за ограб-
ване на милиарди. Предприятието е мафиотски приватизира-
но при първото правителство на Борисов, след това източено,
разпродадено на чужди компании, барабар с българските мар-
ки цигари, и унищожено. Негодници отвсякъде!
Днес ви предлагаме частичка от спомените, в които са включе-
ни много документи, на генералния директор на “Булгартабак”
Димитър Ядков - гениален “червен” бизнесмен, роден през
1927 г. в с. Горно Драглище, Разложко. Той ръководи  предпри-
ятието 20 години и го прави първа световна сила в бранша. То
се конкурира и побеждава в продажбата на цигари могъщите
тютюневи холдинги на САЩ. Но те не му нанасят удари под
кръста, а му помагат с всичко, за да се развива, с една едничка
нескривана от тях цел - чрез него да навлязат в необятния
съветски пазар, който братушките ни са предоставили наисти-
на по братски и в него сме били монополисти. Когато Димитър
Ядков влиза в кабинета на Хю Кълман, генерален директор на
“Филип Морис”, с удивление вижда на стената над бюрото му
карта на света, в която върху страните от Източна Германия
до Владивосток е написано БУЛГАРТАБАК. Това е българска-
та тютюнева империя, макар и далеч не цялата, в която тя е
всевластен господар, и за която, по думите на мистър Кълман,
той искрено завижда на Димитър Ядков.
И янките нахлуват в края на миналия век в нея, но вече нас
ни няма не само там, но и в България, защото повечето супер
модерни предприятия за обработка на тютюни и производст-
во на цигари вече ги няма. И виновни няма...
Коя ли фирма е написана сега върху картата на света над бю-
рото на президента на “Филип Морис” вместо “Булгартабак”?

У все повече българи в последните години
и месеци се изгражда убеждението, че ако
рухването на социализма може да се аргу-
ментира, то за тоталното рухване на со-
циалистическата ни икономика официоз-
ните обяснения са най-малкото наивни. Да
се разпаднат една, десет, сто компании,
все може някак да се обясни, но това да се
случи с почти цялата ни икономика?! Още
повече, че сред унищожените фирми има
такива, които са били в отлично състоя-
ние, без лев външно или вътрешно
задължение, с големи валутни резерви, с
гарантирани пазари за години напред. Все
повече и повече факти излизат, които по-
казват, че унищожението се е вършило

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11

Из предговора на автора
Признавам, че болката ми

за Булгартабак се обаждаше
през всичките години, откакто
съм извън системата. Често
връщах картината от послед-
ното заседание, което прове-
дох като генерален директор,
на което обобщихме резулта-
тите за осемте месеца на 1991
г. Произведени бяха около 60
000 тона цигари, от които 48
000 тона за износ и 12 000
тона за вътрешния пазар. Из-
несени бяха 25 000 тона тю-
тюн, а валутните постъпления
надхвърляха 320 милиона до-
лара и 60 милиона рубли. Все-
ки месец след април 1991 г. в
хазната постъпваха над 60
милиона долара само от износ
на цигари и тютюн... Към то-
гавашна дата обединението
нямаше нито лев външни или
вътрешни задължения.

Това бе и моят отчет в как-
во състояние оставях компа-
нията, която ръководих и коя-
то бе моя съдба в продълже-
ние на близо двадесет години.
Това бе и неоспоримото сви-
детелство за това как действах-
ме ние в онова размирно вре-
ме, когато едно след друго се
разпускаха стопанските обеди-

Тютюн - гении
и негодници
Така се унищожи държавата България

 “Булгартабак”, спомени, Димитър Ядков, изд.
“Сибия”, 2003 г.

нения... нашите фабрики рабо-
теха с пълен капацитет, дока-
то другите големи предприя-
тия затваряха врати и оставя-
ха на улицата работниците си.

На фона на абсурдното
искане “да осъдим Съветския
съюз”, ние изнасяхме за Русия
54 000 тона цигари. Можеше
ли някой тогава да проумее и
оцени, че го правим за пръв
път с директното кредитиране
от 75 милиона долара, дадени
от съветското правителство!
Ще бъде ли някой някога съден
за това, че пренебрегна този
огромен пазар, който западни-
те компании чакаха да се отво-
ри с голямо нетърпение?

На същото заседание взех-
ме решение по приетата про-
грама да вложим 66 милиона
долара до края на 1993 г. за
модернизация и реконструкция.
Каква дързост! Крояхме плано-
ве за бъдещо развитие и влага-
не на нови милиони, макар че
усещахме започващия разпад на
икономиката ни. Може би не
очаквахме пропадането да ста-
не толкова бързо и така
безвъзвратно. Или просто на-
деждата умираше последна.

На това последно заседание
реших отново да изложа виж-

данията си за бъдещото разви-
тие на Булгартабак, с който се
разделях. Запазването на па-
зарите, непрекъсната борба
за тях посочих като задачи
от съдбоносно значение.
Изтъкнах и необходимостта от
преструктуриране на система-
та. Имах предвид “дамоклевия
меч”, който бе издигнат над
компанията ни от един ми-
нистър, цинично заявил, че
неговата задача е “да разтуря,
а не да изгражда.” Именно той
лансира идеята Булгартабак да
се нареже на 26 парчета...

През същата 1991 година,
само три месеца преди послед-
ния ми работен ден, провеждах-
ме откровен разговор с наши
партньори от западни фирми.
Какво да направим, за да оцеле-
ем при новите реалности?
“Каквито и промени да на-
правите, при тази усложнена
обстановка, нужно е да запа-
зите Булгартабак като един-
на структура, и то много по-
силна от досега. Нормално е
да допускате чуждестранно
участие, но трябва да внима-
вате с компании, които един
ден ще влязат във вашата
къща и ще бъдат господари-
те. Добър партньор е този,
който носи не само пари за
инвестиции, но и ноу-хау, мар-
кетинг, пазари, управление.
Нужна ви е компания парт-
ньор, а не такава, която да
ви измества.”

На последното ни събира-
не пред стопанския съвет спо-
делих, че виждам обединение-
то ни като една мощна иконо-
мическа групировка, с обща
политика и стратегия, съставе-
на от най-малко три самостоя-
телни фирми - по изкупуване-
то, преработката и реализаци-
ята на тютюните; по производ-
ството и реализацията на ци-
гарите, както и друга за стра-
нични и спомагателни дейнос-
ти. Държавата трябва да държи
51% от акциите, а групировка-
та да се управлява изцяло по
принципите на частните ком-
пании. Така тя ще остане като
един от локомотивите на
българската икономика.

Другата ми идея беше из-
вестна - от месеци това, което
сондирахме и дообмисляхме
със съветските и западните ни
партньори, бе кооперирането.
Най-сериозни бяха разговори-
те ни с една от най-големите
световни компании, Бритиш
Американ Тъбекоу. На среща-
та ни в Хамбург вицепрези-
дентът на групировката в Лон-
дон г-н Стюарт Уотъртън за-
яви: “По сътрудничеството
между нашите компании
смятам, че се извърши сери-
озна работа. Замисленото
съвместно предприятие ще
бъде полезно и за двете
страни.” На най-високо рав-
нище водехме преговори с

Москва и срещахме пълна
подкрепа от властите там. За-
ключителните разговори бяха
определени за октомври.

Сега вече мога да попитам
защо и кой уби всички тези
инициативи?

... Има един неоспорим
факт, който стои зад нашия
шеметен успех. Още с първо-
то затопляне в отношенията
запад-изток, ние получихме
свободен достъп до най-съвре-
менния опит, техника и тех-
нологии на американските

тютюневи компании. Ние вли-
захме в техните заводи, пра-
щахме там наши специалисти
и посрещахме американски
партньори у нас. Те ръково-
деха големи експериментални
участъци на наша земя.

Но несправедливо е да се
мисли, че действахме наготово -
имаме пазар, използваме го, чер-
пим опит, прилагаме го. Ус-
пехът беше определено наш, и
то извоюван с труд, с прозорли-
вост, с активни действия, твор-
чество и борба за място под
слънцето. Вярно е, че руският
пазар и този на СИВ ни бяха
гарантирани. Но ние излязохме
от рамките на простото снабдя-
ване и спечелихме други пазари
по всички правила на конкурен-
цията, действахме в пазарната
икономика като опитни играчи.
Не случайно десет години Бул-
гартабак беше на челното място
в битката за най-големия ни за-
паден вносител на цигари - иран-
ския пазар. Ние търгувахме с
над 130 компании от 36 страни
по целия свят. В продължение
на двадесет години делихме
първото място в света по износ
на цигари със САЩ...

И ето връщам се назад във
времето - от 1972 г., когато
прекрачих прага на обединени-
ето като генерален директор...

В началото на втората сед-
мица се обадиха от съветско-
то посолство, че търговският
представител Гричин иска да
се срещнем. Това бе първият
чуждестранен представител,
който ме посети... Последва-

ха срещи и с търговските
представители на ГДР, ЧСРР,
Полша, Унгария и др...

И СЛУЧАЙНОСТТА ПО-
МАГА

Беше 15 октомври. В нова-
та ми работа се случи нещо
неочаквано. Секретарката ме
уведоми, че с мен от Скопие

иска да говори търговският
директор на Македония табак
Данчо Шатурков. След като се
представи, той каза, че при
тях има отговорна делегация
по тютюните от САЩ. В по-
следният момент са решили,
ако може утре - за един ден -
да ни посетят. “Искат да се
запознаят с Булгартабак и
тютюните ви, но нямат
входни визи. Друже Ядков,
такава среща ще бъде по-
лезна за Булгартабак и си
струва да направиш всичко
възможно...” Казах, че след
час ще се обадя.

Знаех, че още не съм под-
готвен за такава среща, а в
същото време имах силното
усещане, че това е шанс, кой-
то не бива да се изпуска.
Събрах ръководството и ня-
кои специалисти и поисках
тяхното мнение. Всички счи-
таха, че такава среща е нуж-
на, но времето за организира-
нето й е много малко... Заме-
стникът по производството
Иван Цонев... предложи сре-
щата да се проведе в Станке
Димитров (сега Дупница).
“Освен, че е най-близко до
границата, в това предприя-
тие има добри условия да по-
кажем нашите тютюни. Ако
все пак от някои няма, ще
уредим да бъдат доставени”.

... Обадихме се в “Македо-
ния табак”, че утре в 8.30 ч.
наш представител ще чака де-
легацията на границата...

На среща с ръководството на “Филип Морис” в Ню Йорк
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Българската асоциа-
ция на професионалисти-
те по здравни грижи из-
разява своето безпокойст-
во и категорично несъгла-
сие с думите на българ-
ския рапър Христо Пет-
ров, известен като Ицо
Хазарта. Това се казва в
призив към обществе-
ността, подписан от пред-
седателката на организа-
цията Милка Василева. В
национален телевизионен
ефир Ицо Хазарта казал:
“Навремето един евро-
пейски политик е преце-
нил, че евреите не са му
приоритет. И макар ме-
тодите да са се промени-
ли много от тогава, резул-
татът е един и същ”, кое-
то звучи като арогантен
и абсолютно недопустим
паралел между усилията
на здравния министър
Костадин Ангелов за ов-
ладяване разпространени-
ето на КОВИД-19 в
България и действията на
историческа личност, до-
вели до смъртта на мили-
они човешки същества с
възпламеняването на
Втората световна война и
изграждането на лагери-
те на смъртта, възмутени
са специалистите.

В призива се казва

вземе предвид и фактът,
че у нас вече има реги-
стрирани заболели от
английския вариант на
КОВИД-19, който спо-
ред експертите е значи-
телно по-заразен. Това
крие опасност от драс-
тично увеличаване на
броя на заболелите и на
хората с тежко проти-
чане на болестта, които
ще имат нужда от бол-
нично лечение...

Уважаеми сънародни-
ци, нека се обединим, за
да преминем заедно по
възможно най-добрия на-
чин през трудните изпи-
тания на днешния ден!
Призоваваме ситуацията
да не се политизира! Нека
се доверим на експертите
- на хората, за които все-
ки човешки живот е це-
нен, независимо от пола,
расата, религията и поли-
тическите пристрастия”,
призовават специалисти-
те по здравни грижи.

Да се обединим срещу вируса!
Специалистите са възмутени от нелепи реакции

още: “Уважаеми г-н Пе-
тров, да говорите от ви-
сока обществена трибу-
на  абсурдни неща е
опасно за обществото.
Паралелът, който напра-
вихте, е неверен и абсо-
лютно недопустим, и то
в навечерието на Меж-
дународния ден на Хо-
локоста! Днес, когато
целият свят е изправен
срещу КОВИД-19 и
търси с общи усилия
пътища на спасение, за
да се съхранят възмож-
но най-много човешки
животи, Вие г-н Петров,
си позволихте да обиж-
дате на висок глас един
лекар в лицето на ми-
нистър Костадин Анге-
лов, който, заедно с екс-
пертите от Националния
оперативен щаб, търси
най-верните решения с
първи приоритет - запаз-
ване здравето на нация-
та. Хвърляйки тази не-
допустима обида, Вие

поругавате всички уси-
лия, направени от меди-
цинските специалисти у
нас за лечението и спа-
сяването на пациенти с
коронавирусна инфек-
ция. Поругавате медици-
те и обикновените хора,
които платиха с живота
си в тази трудна битка с
невидимия враг.

Бихме искали да при-
помним, че когато бяха
въведени по-строгите
противоепидемични мер-
ки на 27 ноември 2020
г., заболеваемостта от
КОВИД-19 в България
беше 2,5 пъти по-висока
на 100 000 население в
сравнение със средната
14-дневна заболеваемост
в ЕС. След въвеждането
на мерките броят на за-
болелите от коронавиру-
са спадаше с бавни тем-
пове, което наложи
удължаване на мерките
до края на януари 2021
г. В момента заболевае-

мостта, хоспитализации-
те и смъртните случаи са
значително намалели, но
в никакъв случай не бива
да се прибързва. Нека не
пропиляваме с лека ръка
постигнатото с толкова
много усилия!

За целта е нужно да
се вслушваме в думите на
експертите. Смятаме, че
е нужно да се обсъди по-
етапно и приоритетно
стартиране на дейности-
те в различните области

на социалния и икономи-
ческия живот при не-
прекъснат анализ на дан-
ните за заболеваемостта.
По този начин няма да се
компрометират постиг-
натата ниска заболевае-
мост и започналият про-
цес по ваксиниране на
приоритетните групи.
Още повече, че предстои
стартирането и на масо-
вата ваксинация срещу
коронавируса.

Необходимо е да се

Цяла Европа затяга мерките

На другия ден там ги чака-
ше Петър Стайков, зам.
търговски директор, с добър
английски, а ние заминахме
директно за Станке Димитров.

Делегацията пристигна на-
време - 6 души с две луксозни
коли на “Македония табак”.
От обичайното представяне
стана ясно, че двама от тях са
президенти. Най-възрастният,
г-н Джак Уайднър, леко
прегърбен, с остри сини по-
движни очи, бе президент на
Глен Тъбекоу - специализира-
на фирма по тютюните на
концерна Рейнолдс. Другият,
значително по-млад... бе Хе-
ролд Вертхаймер - президент
на Сокотаб - фирма, специа-
лизирана в доставката на ори-
енталски тютюни за САЩ...

Веднага ми направи впечат-
ление, че лично ръководителят
на делегацията - президентът на
Глен Тъбекоу, г-н Уайднър,
седна на централния стол, на
който седяха главните експер-
ти, и започна преглеждане на
балите. По едно време, като взе
снопче тютюн от бала произ-
ход “Джебел басма” първа кла-
са, заби нос в него и усещайки
тайнствения аромат, неповто-
рим и единствен, в очите му
проблеснаха сълзи. Поглаждай-
ки нежно листята с ръцете си,
развълнуван изрече: “... Е, мой
стари приятелю, след почти
30 години раздяла доживях-
ме да се видим отново.” Всич-
ки усещахме, че сме свидетели
на трогателна “среща”. Това
може да се случи само с хора,
отдадени на тази професия,
дълбоко свързани с тази специ-
фична стока, наречена тютюн,
с която, когато се свържеш
истински, е за цял живот.

След това, по време на
обяда, разбрахме, че г-н
Уайднър преди войната е бил

представител на Рейнолдс в
гр. Кавала и е купувал българ-
ски тютюни. Оттогава позна-
ва “Джебела”, един според
него уникален по вкус, аро-
мат и горяемост ориенталски
тютюн.

На тази среща бяха поръ-
чани и първите количества
български тютюни от новата
реколта, които да се подгот-
вят за следващото посещение
на американските ни гости
през февруари 1973 г. Така се
сложи началото на едно по-
лезно сътрудничество и изно-
са на наши тютюни за САЩ.

А СЕГА КЪМ МОСКВА
Като нов генерален дирек-

тор естествено бе най-напред
да посетя Съветския съюз,
необятния, най-големия пазар
за българските цигари, и да се
запозная с нашите партньори
- двете външнотърговски ор-
ганизации, чрез които изнася-
ме тютюна и цигарите, както
и с Главтабак, централното
управление на тяхната тютю-
нева промишленост...

Запознахме се с генерал-
ния директор на ВТО “Про-
динторг” Бородко... Това по-
сещение бе за мен важно и
поучително. По всички обсъж-
дани въпроси постигнахме
съгласие...

Трябва да призная, че още
не бях се замислял върху кон-
турите и пространствата на
съветския пазар. Нямах още
мярката за това какво означа-
ваха тези 37 000 тона тютюн
и 44 000 тона цигари, които
трябваше да доставяме всяка
година от текущата петилет-
ка. Бях изпитал само трудно-
стите и в производството, и
доставката на договорените
количества, особено на цига-
рите. Договореностите не
бяха наши, ние просто
изпълнявахме сключените до-
говори между правителства-

та... През следващите години
в контакта със световния опит
щях истински да осъзная и
разбера мащаба, неизмерима-
та цена и роля на този огро-
мен съветски пазар за разви-
тието на българското тютю-
нево стопанство.

САЩ: ОТКРИТО ПО-
ДАДЕНА РЪКА

Още на 30 март (1973 г. -
б. Хр.Г.) получих заповед 213
на заместник-председателя на
министерския съвет проф.
Иван Попов, с която ме ко-
мандироват в САЩ и Канада
от 14 юли до 3 август в деле-
гация, ръководена от Андрей
Луканов. Трябваше да участ-
вам в учредителна среща на
българо-американски иконо-
мически съвет (БАИС); да
установим лични контакти с

американски и канадски фир-
ми от тютюневия бранш; да
се запознаем с опита в произ-
водството, промишлената об-
работка и производството на
цигари, както и с научно-из-
следователската и внедрител-
ската дейност.

Учредителната среща се
проведе във Вашингтон, в
сградата на Белия дом... След
пресконференцията се състоя
и първата ми среща с помощ-
ник-секретаря на земеделието
на САЩ г-н Майер, която
завърши с официален обяд...

Всички предвидени срещи
се провеждаха с участието лич-
но на президентите на компа-
ниите... За близо две седмици
ни бе предоставена пълна
възможност да се запознаем с 4
от 6-те фабрики, в това число и

най-новата на Рейнолдс и тази
на Филип Морис, която бе в
усилен строеж. Посетихме и
най-модерните предприятия за
преработка на едролисти тю-
тюни, включително и първото
с електронна сортировка...

С основание се питахме...
кое определяше изключително-
то внимание на американските
тютюневи компании към нас?
Някои неща се изясниха в офи-
са на президента (Хю Кълман
- б. Хр.Г.) на Филип Морис на
последната ми среща в Ню
Йорк. След обичайните привет-
ствия седнахме на кафе... По-
гледнах и към картата зад бю-
рото на президента, върху ко-
ято буквите БУЛГАРТАБАК
бяха изписани  - от Източна
Германия, през Чехословакия,
огромните пространства на
СССР до Владивосток... На
въпроса “как се чувствам сега
тук”, отговорих: “Като в каби-
нет на Пенгагона”... “А защо?”
“Ами ето тази карта зад вас...”
“Не грешите, г-н Ядков, че това
е “Пентагона” на “Филип Мо-
рис”. Ние разглеждаме света
ето така”, президентът стана и
посочи картата. “Вижте сфе-
рите на влияние. Ето тук на
този пазар е БАТ, там е “Рей-
нолдс”, ето къде е и Реемст-
сма... на тези пазари е и Филип
Морис. Бих казал ние сме поч-
ти  навсякъде, с изключение на
тази огромна територия, на
която сте вие Булгартабак...
Трябва да призная, господин
Ядков, че истински ви завиж-
дам. Все сънувам тези пазари.
Казвам го с благородна завист,
защото за нашата компания
пазарът е над всичко.”

След всички срещи имах
чувството, че в чужбина оце-
няват по-реалистично място-
то на Булгартабак, отколкото
у нас.

Следва

Москва, 1981 г., подписване на договора
за доставка на цигари с генералния директор
на “Продинторг” Юрий Чумаков
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“Изкуството е живот - ду-
шата на един народ” - под този
наслов представители на люби-
телското изкуство изразиха
преди дни в София и Варна своя
протест срещу ограниченията
за работа на танцовите и музи-
калните школи във връзка с епи-
демичната обстановка. Те се
обявиха против двойния стан-
дарт по прилагането на проти-
воепидемичните мерки у нас и
противопоставянето на изкуст-
вото и спорта като дейности.
И допълниха, че, наред с всич-
ко друго, са притеснени и фи-
нансово, тъй като през 2020 г.
са работили едва няколко ме-
сеца. Министърът на здравео-
пазването проф. Костадин
Ангелов се срещна тогава с
представители на Съюза на ор-
ганизациите за любителско из-
куство - СОЛИ. Министърът
на културата Боил Банов, кой-
то също присъства на среща-
та, ги покани на 26 януари да
обсъдят параметрите по бъде-
ща програма в подкрепа на тан-
цовите школи.

Според издадена във втор-
ник заповед на министър Ан-
гелов “от 1 февруари се допу-
ска провеждането на групови
занятия от танцовото, творче-
ското и музикално изкуство,
при използване на 30% от об-
щия капацитет на помещения-
та, в които се провеждат, и
при спазване на физическа
дистанция от най-малко 1,5 м
между участниците”.

След среща на 26 януари с
министър Боил Банов, във

по подкрепата, която получа-
вам и сега, в тази криза, от чле-
новете на клуба. С две думи:
създадох НАСТРОЕНИЕ.

За съжаление, пандемията
поставя под заплаха изградено-
то с много усилия. За всички е
ясно, че нашият бранш може да
издъхне между две заповеди на
здравното министерство. По-
някога тези заповеди са нело-
гични (спортни танци може,
народни не може). Не знам
дали нашите здравни власти
отчитат общоизвестния меди-
цински факт, че движението и
настроението укрепват имун-
ната система, докато изолаци-
ята - точно обратното - я раз-
рушава. Обаче, както сполучли-
во се изрази един колега, от нас
се изисква да спрем да живеем,
за да не умрем.

А не е ли по-добре да се
разреши при разумни условия
отварянето на залите за народ-
ни танци? Ако хипермаркет за
пластмасови китайски играчки
не носи заплаха за здравето на
нацията и е оставен да работи
в условията на пандемия, то и
клубовете за народни танци
трябва да работят. Поне би
било по-справедливо. Именно
СПРАВЕДЛИВОСТ поисках-
ме на протеста на 16 януари.
Ние също имаме право на
държавна помощ в условията
на принудително затваряне, за
да можем да покрием неизбеж-
ните си разходи.

Българинът е находчив и
изобретателен, научен е да оце-

лява при трудни условия. Ето -
клубове за народни танци,
включително и клуб “Настрое-
ние”, предлагат онлайн уроци.
Това обаче е само временен и
непълноценен заместител на
присъствените занятия. Хоро-
то е съвместно преживяване,
което не може да се подмени с
индивидуални домашни трени-
ровки. Мои танцьори (не ги
наричам курсисти или клиенти,
защото ги чувствам близки) се
включиха в групата за онлайн
уроци, по-скоро за да
поддържат клуба. Благодарна
съм за това, но този факт не
отменя острата необходимост
от държавна подкрепа за мен и
колегите ми. Надяваме се да я
получим. Иначе, както е тръгна-
ло, в близко бъдеще изкуствен
интелект ще преподава онлайн
уроци по танци и аватари ще
играят хоро. Но това виртуал-
но хоро нито ще отразява
българския обичай, нито ще
бъде празник, на който се сли-
ват душите на българите.”

МАРИЯ ЛЪДЖЕВА и АСЕН
АТАНАСОВ са създатели на
“Гайтани” - един от най-големи-
те танцови клубове в България,
който предлага обучение по
български народни танци. От
създаването му през 2006 г. до
днес през неговата школа са
минали около 3000 души.
Клубът разполага със зали в
София, Пловдив, Варна, Само-
ков и Костенец.

“Клуб “Гайтани” взе решение
да затвори врати още на
9 март 2020 г., преди официално
това да стане на 13 март. Бяхме
може би единственият клуб, кой-
то затвори врати седмица по-
рано. Мотивите ни бяха, че вече
се усещаше напрежение, силно
повлияно от развиващата се об-
становка с КОВИД-19 в света...
Доста клиенти бяха и болни от
върлуващия тогава сезонен грип
и не идваха на занимания. Ка-
захме си, че може би това е
разумното решение, за да се
успокоят нещата. Но веднага
след това, на 13 март въведоха
извънредно положение и така
ние просто продължихме пре-
стоя си вкъщи. Бяхме затворени
три месеца - март, април и май.
От началото на юни клубът
възстанови заниманията си до
края на ноември. От декември
досега все още сме в ограничи-
телен режим и не можем да уп-
ражняваме своята дейност. Във
времето на първото ни затваря-
не мислехме да направим он-
лайн уроци, но тази мисъл мно-
го бързо беше отхвърлена не
само от нас като ръководство,
но и от целия ни екип. Защото,
както всяко изкуство, няма как
да се получи по телефона - жи-
вата връзка се губи, енергията
се губи. Хорото става с хора,
хванати един до друг.

Хорото е празник, на който се
сливат душите на българите

ДАРИНА КИРИЛОВА е
създателка и ръководителка на
Клуба за български народни
танци “Настроение” във Вар-
на. В него четирима хореогра-
фи преподават на повече от
200 танцьори; има и две дет-
ски групи от 8- до 12-годишна
възраст. Това са Веселин Ни-
колов (работи и с двете детски
групи), Стели Георгиева, Галя
Димитрова, Евгени Пенов,
Дарина също преподава. Зани-
манията се провеждат в две
танцови зали под наем. Клубът
не притежава собствена мате-
риална база, което създава
допълнителни трудности в
днешната криза.

“Работата на ръководещия
клуб за народни танци е особе-
на. Тя е не само предоставяне
на професионални услуги сре-
щу заплащане. Тя е нещо пове-
че, също като при лекарите и
учителите. В нея има по-близка
връзка с човека, който идва, за
да получи нещо от теб, чисто
емоционално, душевно. И това
е съвсем естествено, защото
хоро се играе на празник, а
празникът е момент, в който
душите на хората се сливат.

Когато преди четири годи-
ни поставях началото на клуб
“Настроение”, се водех имен-
но от желанието да създам ду-
шевна близост между мен и
моите танцьори. Исках всеки да
се чувства добре дошъл, неза-
висимо от способностите си.
Мисля, че в това се състои по-
ложителната роля на любител-
ските танцови клубове. Колко-
то повече хора танцуват с на-
строение, толкова по-жив се
поддържа интересът към
българското танцово изкуство
и толкова повече хора могат да
оценят таланта на професио-
налните изпълнители.

След години упорит труд,
вече ми се струва, че съм
изпълнила намеренията си.
Съдя по желанието, с което
хората идват в залата за репе-
тиции; по въодушевлението, с
което танцьорите от предста-
вителната група се готвят за
участие на сцена, отделяйки от
личното си време в името на
клуба; по спечелените награди;

фейсбук страницата на СОЛИ
съобщиха, че започва процеду-
ра по откриване на програма
към МК за любителско изкуст-
во в сектор “Танц”, като работ-
на група от всички национално
представени организации ще
може да вземе участие в онлайн
среща на 3 февруари. Ще бъдат
обсъдени конкретни параметри
за кандидатстване, условия и
критерии. Програмата ще за-
почне пилотно още от тази го-
дина, като намеренията са тя да
остане традиционна и да могат
да участват всички организа-
ции, отговарящи на условията
по нея. От СОЛИ са поставили
и въпроса за участие на пред-
ставители от всички организа-
ции в танцовото изкуство в
Консултативния граждански
съвет към МК.

След протестната инициати-
ва на 16 януари ДУМА се
обърна към ръководители на
школи за народни танци с въпро-
си за трудностите, пред които
са изправени в периода на пан-
демията, за загубите, които са
претърпели в резултат на огра-
ничителните мерки; каква по-
мощ им е нужна, за да компен-
сират продължителния престой
без работа; колко скоро ще ус-
пеят да възстановят пълноцен-
но дейността си и да планират
спокойно и уверено бъдещите
си изяви пред публика.

Дарина Кирилова

СНИМКИ РАЕНА ХАДЖИЕВА

Клуб за български народни танци “Настроение”

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

Клуб по български танци “Гайтани” във вихъра на танца

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Танцовите школи имат право да възобновят дейността си от 1 февруари, но без
помощ от държавата трудно ще компенсират продължителния престой без работа

На стр. 13
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„Принцесата на цирка”
пристига в Оперетата

Зрителите ще видят истински цирков
спектакъл в класическата творба на Калман

Хорото е празник, на който се сливат душите...

Старозагорската
опера започва годината
с „Джазоспекция”

От стр. 12

Отменихме много предвидени съби-
тия за миналата година - семинари, пъту-
ване извън страната, участия на фестива-
ли, общи сбирки и т.н. Доста от тях бяха
предвидени да се случат точно в месеците,
когато бяхме затворени. За съжаление, не
успяхме да реализираме и да довършим
вече започнатия проект “Светлината на
хорото”. Въпреки че от юни започнахме
нашите занимания, все още имаше и има
ограничения за провеждането на събития,
в които се събират много хора.

Най-силната страна в нашия клуб са
нашите преподаватели. Екипът все още
успява да бъде изключително сплотен и
въпреки ограниченията и невъзможност-
та да работи, посрещаме трудностите за-
едно. За щастие, “Гайтани” винаги е от-
делял финансов буфер през годините и
успя през първите 3 месеца на затваря-
нето да обезпечи донякъде всички рабо-
тещи в клуба - преподаватели и помощен
персонал. Но сега, при второто такова
хлопване на вратите, е невъзможно
вътрешно да се справим. Преподаватели,
които работят само при нас през фран-

чайз системата на “Гайтани”, успяха да
се възползват от една от мерките за под-
помагане към Министерството на култу-
рата. Голяма част от екипа ни работи и
в държавни институции - като препода-
ватели в училища, танцьори в ансамбли.
Това доста спаси положението, защото
възнагражденията им са гарантирани от
държавата. Залите, в които “Гайтани”
провежда заниманията си, са използва-
ни в продължение на доста години и
доверието, което сме изградили между
нас и наемодателите ни, улесни процеса
да се предоговорим и да минимизираме
максимално щетите. Разбира се, имахме
и случай, в който се наложи да освобо-
дим зала поради невъзможността да пре-
договорим условията.

Нямаме компетенциите, за да решим
какво е правилно и какво не. Живеем в
цивилизовано общество, в което от
първостепенна важност са животът и
здравето на хората. И, разбира се, че беше
редно да бъдем затворени. Няма как да
провеждаш дейност като нашата в ситу-
ация, в която има прекалено много неиз-
вестни относно новия вирус (особено по
време на първото затваряне). Но силно

се надяваме да не се злоупотребява със
страховете на хората, с тяхната чувстви-
телност, с нашата търпимост!

За съжаление, единственият шанс за
нас може би е в статистиката. Тя ще
определи кой ще работи и кой ще
продължава да бъде затворен. Хората
свикнаха да я слушат, тя в голяма степен
им влияе и ще определи и тяхното пове-
дение - дали да ходят на кино, театър
или танци. Дали да повярват в нея, или
не! Да стоят чинно или да се разбунту-
ват! За нас е важно да сме разумни и
умерени в действията си, за да вземем
правилните решения.

Ще ни е нужно доста време, за да
можем отново спокойно да планираме и
осъществяваме всички нови предизвика-
телства. На хората много им липсват тези
социални, емоционални и духовни сре-
щи, което ни дава надежда и смисъл. В
такава тежка обстановка щетите за здра-
вето са пряко свързани с тяхното мен-
тално състояние и е необходим отдуш-
ник, за да се съхраним и продължим на-
пред. А нашите планове са да откликнем
на тези нужди, защото здраво тяло се
изгражда със здрав дух.”

Добрина Икономова,
Валентина Корчакова
и Еделина Кънева в
ролята на Федора
и Владимир Грудков -
един от изпълнителите
на Мистър Хикс

СНИМКИ НМТ “СТЕФАН МАКЕДОНСКИ”

Балетът на Музикалния театър

Дългоочакваната премие-
ра на Музикалния театър за
новия сезон - оперетата на
Калман “Принцесата на цир-
ка”, е насрочена за 29, 30 и 31
януари. Тя беше отлагана два
пъти, заради епидемичната
обстановка в страната, при-
помня София Стойчева, пиар
на Музикалния театър.

За първи път на сцената
на театъра солистите играят
редом с професионални цир-
кови артисти. Докато правят
сложни акробатични номера,
изкусни клоунади и играят на
въздушен обръч, артистите на
театъра изпълняват сложните
арии и дуети от оперетата на
Калман. “Това, с което иска-
ме да изненадаме нашата пуб-
лика, е истински цирков спек-
такъл, вплетен в класическата
оперета”, казва режисьорката
Юлия Маринова.

В ролята на цирковата ак-
триса Мейбъл гледаме млади-
те солистки на театъра Деси-

слава Николова, Илона Ива-
нова и Елица Красимирова.
Те се издигат над сцената на
въздушен обръч заедно с про-
фесионалната циркова акро-
батка Йоанна Зашева. “В ро-
лята на Мейбъл има и много
танци със сложни акробатич-
ни елементи, казва хорео-
графката Татяна Янева. В
трудните поддръжки на
Мейбъл й партнира дуетният
й партньор Тони - в тази роля
се редуват Денко Проданов и
Александър Панайотов. Два-
мата се справиха геройски
със сложния репетиционен
процес, по време на който
имаха и травми.”

В “Принцесата на цирка”
Калман съчетава фокстрота с
интонациите на унгарския
чардаш и виенските валсове.
За да създаде неповторимата
атмосфера на цирка, той
пише и циркови маршове.
“Калман борави с пълния
диапазон на щрайха и показ-
ва, че не само е истински
майстор на оркестъра, но има
и изключителен усет за пе-
сенност и танц”, споделя
главният диригент на театъ-
ра Юли Дамянов. По идея на
хореографката Татяна Янева
той написва оркестрация за
балетно платно в спектакъла,
в което е съчетана музиката
от двата шедьовъра на Кал-
ман “Баядерка” и “Принце-
сата на цирка”. Кулминация-
та в него е танц на палци в
изпълнение на солистите на
балета на Музикалния театър
Йоанна Стоянова, Венета
Гочева, Теодор Добрев и
Трайче Стойковски.

За цирковия номер на ми-
стериозния Мистър Хикс

(в ролята Пеньо Пирозов, Бо-
гомил Спиров и Владимир
Грудков) е създадена изклю-
чително сложна и ефектна
професионална циркова илю-
зия. Засега тя е единствена в
България и е изработена спе-
циално за Музикалния театър.
В нея са вложени различни
видове материали и три вида
електроника. Илюзията се
пази в строга тайна, дори от
служителите в театъра, на ко-
ито е забранено да разкриват
подробности от нея.

Артистите Румен Григо-
ров и Божанка Груева правят
истински клоунади на сцена-
та, която прилича на цирково
шапито. Сценографията е де-
бют за Пеньо Пирозов. Ху-
дожничката на костюмите Яна
Дворецка е заложила на кон-
траста. Костюмите на цирко-
вите артисти са издържани
само в три цвята - бяло, чер-
вено и черно, за разлика от
разточително пищните костю-
ми на разглезените аристокра-

ти, към които са добавени и
специално изработени шапки.

В новата постановка уча-
ства почти целият състав на
театъра - солисти, хор, балет
и оркестър с диригенти Ог-
нян Митонов и Дориан Мол-
хов. Сложната във вокално от-
ношение роля на Федора, за
чиято ръка спорят всички
мъже на сцената, е поверена
на примите на Музикалния
театър Добрина Икономова,
Валентина Корчакова и Еде-
лина Кънева. Като Барон Ша-
тоньов, който крои планове за
богатството на Федора, гле-
даме Христо Сарафов, Алек-
сандър Мутафчийски и Доб-
ромир Момеков. Субретната
двойка на Клара - властната
майка на Тони, и нейния под-
чинен Макс се изпълнява от
Людмила Козарева и Стефан
Петков, който се дублира с
Кръстан Кръстанов.

Следващите спектакли на
“Принцесата на цирка” са на
13 и 14 март.

СНИМКА ДО-СТАРА ЗАГОРА

СНИМКА НАТФИЗ

Старозагорската опера започва
новата година с оптимизъм и вяра
да успее да реализира отложените
през извънредната 2020-а премиери,
спектакли, концерти, да осъществи
своите международни творчески
проекти. 2021 г. е посветена на
50-ата годишнина от построяване-
то на сградата на операта и ще
бъде ознаменувана със специални съби-
тия. За 29 януари е планиран интер-
активният концерт-спектакъл
“Джазоспекция”, който в продълже-
ние на пет сезона неизменно присъ-
ства в афиша. През 2017 г. операта
гостува с “Джазоспекция” с голям
успех и във Виена. Концертът е по
идея, сценарий и режисура на Славчо
Николов в тандем с диригента
Димитър Косев. Талантливите ар-
тисти поднасят музиката на Клод
Болинг в оригинална комбинация с
мултимедийни прожекции, базирани
на кадри и теми от филма “Baraka”.
Сюитата за флейта и джаз трио
на Клод Болинг ще прозвучи в
изпълнение на Кейко Танака - флей-
та, Димитър Косев - пиано, Стани-
слав Георгиев - контрабас, Атанас
Георгиев - ударни, мултимедията е
на Пламен Асенов.

Дигитално издание
на „Правилен изговор
в осем урока”

Школата “Правилен изговор в
8 урока” е създадена към НАТФИЗ
и е посветена на възстановяването
на литературния български език във
всекидневието ни. Ако се заслушате,
ще се зачудите колко неразбираемо
говорят хората около вас. Обърне-
те внимание колко често превключ-
вате телевизионните канали, само
защото немарливият говор на уча-
стниците ви дразни. Заедно можем
да усвоим умения и навици, които да
върнат звучния, красив и емоционал-
но въздействащ български език в
живота ни. Искрено се надяваме
всеки от вас да стане радетел на
българския език, казва създателка-
та на школата проф. д-р Катерина
Илкова. Записването за следващото
дигитално издание, което ще се про-
веде от 1 до 26 февруари, вече
започна. Местата са ограничени.
Сред предимствата на “Правилен
изговор в 8 урока” проф. Илкова
посочва епидемичната безопасност,
възможността да се включат кур-
систи от цялата страна и факта,
че методът на работа отчита ин-
дивидуалните изменения в говорни-
те навици на всеки курсист и пред-
лага решения за преодоляване на
неточно учленяване на звуковете.
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В централните части на Дунавската равнина и Източна България
все още ще има слаби валежи от сняг, които до сутринта в
повечето райони ще спрат. Утре облачността от запад-югозапад
ще започне да се разкъсва и намалява, но по-късно през деня от
запад отново ще се увеличи. На отделни места, главно в планини-
те ще превалява сняг. Ще остане ветровито с предимно умерен
вятър от запад-северозапад, който вечерта ще се ориентира от
югозапад. Преобладаващите минимални температури ще са
между минус 7° и минус 2°, максималните ще са от 0° до 5°.
Атмосферното налягане е по-ниско от средното, но ще продължи
да се повишава и ще се доближи до обичайното за месеца.

ВИДИН
5c

СОФИЯ
1c

САНДАНСКИ
1c

ПЛЕВЕН
3c

РУСЕ
4c

ПЛОВДИВ
5c

ВАРНА
4c

БУРГАС
4c

СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Очаква ви спокоен ден.
Използвайте тишината,
за да се справите с по-
трудните ви задачи.

ОВЕН

Може да разчитате на
допълнителен доход. Ще се
случи, след като ваш по-
знат ви върне пари.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Някой ще се опита да ви
натъжи, а е вероятно вие
да изберете меланхолията
пред оптимизма.

22 май - 21 юни

РАК

Може да се почувствате
засегнати, но ако се за-
мислите, няма за какво да
протестирате.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Следвайте рутината и
добрите стари правила.
Сега не е момент да про-
меняте нещо радикално.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще имате подкрепата на
съдбата. Опитайте се да
мислите далновидно, за да
имате успех.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Помислете за своята по-
чивка. Не се съобразявай-
те, че е едва началото на
годината.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ден за разчистване - в
буквален и преносен смисъл.
Ако нямате достатъчно
време, не бързайте.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ден за намиране на всичко,
което преди не сте могли
да откриете. Започнете с
най-трудното.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Изберете една тема, по
която да се ядосвате. На
останалата част от жи-
вота се радвайте.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Затворете очите си за
проблемите на другите.
Време е да се научите за
сте поне малко егоисти.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Близките ще имат нужда
от вас. Време е да пока-
жете лоялността си и по
спорни въпроси.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚
ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔË-
ÁÓ‰/ (12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00  ‡Úˇ ËÒÍ‡ ‰‡ ÓÚÒÎ‡·ÌÂ

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /ÿ‚ÂÈ-
ˆ‡Ëˇ, 2015„./

15.15 Ã˙Ì ”‡ ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÙËÎÏ /8 Ë 9 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œËÚ‡È ¡Õ“
22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚

ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡√ ‚ÂÒËˇ /Ô/
00.20 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.40 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.35  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.45 «Ì‡ÂÚÂ ÎË, ˜Â
04.00 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
04.30 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/ (12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò
¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓ-
ËÎ –Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

‚Ó‰Â˘ ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
21.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

‚Ó‰Â˘ ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
(Ô)

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.35 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
Ò ‚Ó‰Â˘ »‚‡Ì √‡ÌËÚ-
ÒÍË (Ô)

02.35 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

03.35 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ‚Ó-
‰Â˘ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚

04.50 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

05.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò
¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.40 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.11

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.8

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.9

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.25

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÀÂÍ‡ ‚ ÔÎ‡-
ÌËÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.13
ÂÔ.16 (ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ)

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.13

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.19

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.2

22.30 œÂÏËÂ‡: ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍ-
ÚÓî - ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.19

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì«‡ÔËÒ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.7
01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,

Ò.14 ÂÔ.61
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2

ÂÔ.124

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

21.30 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 …ÓÒËÙ ¡Ó‰ÒÍË. ◊‡ÒÚ

ÓÚ Â˜Ú‡

00.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.30 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО ОБЛАЧНО, СЛАБ СНЯГ

10oС 8oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

4oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

6oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

КРАТЪК СНЕГОВАЛЕЖ

7oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



След Великата Френска революция в страната за кратко бил
въведен нов календар, според който седмицата е съставена
от 10 дни, минутата - от 100 секунди, а часът - от 100 минути.

Уханието на любим човек може да подобри качеството на съня.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

√≈Œ–√» ’–»—“Œ¬,
ÔÂ‚Âˆ Ë ÍÓÏÔÓÁËÚÓ
»¬¿Õ Ã»Õ≈ Œ¬,
ÒÍÛÎÔÚÓ
 –¿—»Ã»– ¿Õ√¿–— »,
ÙËÌ‡ÌÒËÒÚ
À¿«¿–¿ «À¿“¿–≈¬¿
( ‡Í‡ À‡‡),
‡ÍÚËÒ‡, Ú‚ ‚Ó‰Â˘‡
Ã»“ Œ Ÿ≈–≈¬,
ÍÓÏÔÓÁËÚÓ Ë ÔË‡ÌËÒÚ
œ≈“⁄–  ”–”Ã¡¿ÿ≈¬,
·Ë‚¯ Â‚Ó‰ÂÔÛÚ‡Ú
“¿“flÕ¿ ƒŒÕ◊≈¬¿,
˛ËÒÚ, ÔÓÎËÚËÍ
“ŒƒŒ– “–¿…◊≈¬,
ÔÂ‚Âˆ Ë ÔÓ‰ÛˆÂÌÚ
’¿…√¿ÿŒƒ ¿√¿—flÕ,
ÏÛÁËÍ‡ÌÚ Ë ÍÓÏÔÓÁËÚÓ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- ÃÛˆÍ‡, ÚË Á‡ Í‡Í˙‚ Ï˙Ê ËÒÍ‡¯
‰‡ ÒÂ ÓÏ˙ÊË¯?
- «‡ Ô‡‡ÌÓÏ‡ÎÂÌ.
-  ‡Í‚Ó ÁÌ‡˜Ë ÚÓ‚‡?!
- ƒ‡ ËÏ‡ Ô‡Ë Ë ‰‡ Â ÌÓÏ‡ÎÂÌ...

ÍÓˇÚÓ Ò˙Ò Ò‚ÓˇÚ‡
ÛÒÏË‚Í‡ ÏÓÊÂ ‰‡
‡ÁÔ˙ÒÌÂ Ë Ì‡È-
Ï‡˜ÌËÚÂ Ó·Î‡ˆË.
¬ ÔˇÍ Ë ÔÂÌÓ-
ÒÂÌ ÒÏËÒ˙Î. –Â-
‰‡ÍÚÓ˙Ú Ì‡ ÓÌ-
Î‡ÈÌ-ËÁ‰‡ÌËÂÚÓ
Ì‡ ƒ”Ã¿ ÒÎÂ‰Ë Á‡

‚‡Ò ÌÓ‚ËÌ‡ÒÍËˇ ÔÓÚÓÍ ÔÓ Ò‚ÂÚ‡
Ë Û Ì‡Ò, Á‡ ‰‡ ÒÚÂ Ì‡‚ÂÏÂ Ë
ÔÂ‰Ë ‚ÒË˜ÍË ÚÓ˜ÌÓ ËÌÙÓÏË‡-
ÌË Á‡ ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò.

œÓÊÂÎ‡‚‡ÏÂ Ì‡ –‡ÎËˆ‡ ‰‡
·˙‰Â ‚ÒÂ Ú‡Í‡ ÓÚ‰‡‰ÂÌ‡ Ì‡ ÔÓ-
ÙÂÒËˇÚ‡ Ë ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ÒË, ‰‡
Ì‡ÔËÔ‚‡ ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ Ë ‰‡ ËÁÓ·-
ÎË˜‡‚‡ ÌÂÔ‡‚‰ËÚÂ Ò ÓÒÚÓ Ë
ÍÓÂÍÚÌÓ ÔÂÓ ‚ ËÏÂÚÓ Ì‡ Ó·˘Â-
ÒÚ‚ÂÌÓÚÓ ·Î‡„Ó.

—Í˙Ô‡ –‡ÎËˆ‡, ÌÂÍ‡ Ò ‚ÒˇÍ‡
ËÁÏËÌ‡Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ ‰‡ ËÏ‡¯ ÔÂ-
‰ËÏÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ ÒÚ‡ÓÒÚÚ‡: Ï˙‰-
ÓÒÚ, ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ Ë ‚ˇ‡ Ë ÔÂ-
‰ËÏÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ ÏÎ‡‰ÓÒÚÚ‡: ÒËÎ‡,
Ì‡‰ÂÊ‰‡ Ë Í‡ÒÓÚ‡.

ŒÚ ÍÓÎÂ„ËÚÂ

Õ‡ÔÛÍ Ì‡ ÍÓÓÌ‡‚ËÛÒ‡,
ÒÌÂ„‡ Ë ÒÚÛ‰‡, ‰ÌÂ¯ÌËˇÚ ‰ÂÌ
Â ÓÊ‰ÂÌ Á‡ Î˙˜ÂÁ‡Ì‡Ú‡ ÌË

ÍÓÎÂÊÍ‡

–¿À»÷¿ Õ» ŒÀŒ¬¿

Само за четири дни след инаугурация-
та на новия американски президент Джо
Байдън, която се проведе на 20 януари, 69
души в САЩ са спечелили от различни
лотарии минимум един милион долара,
съобщава списание “Нюзуик”. Например
едва 12 часа след церемонията по встъпва-
нето в длъжност на Байдън, в щата Мери-
ленд пада джакпота от 730 милиона долара
в лотарията “Пауърбол”. Два дни по-късно
в Мичигън е бил продаден печеливш би-
лет от лотарията “Мега Милионс”, която
е донесъл на притежателя си феноменал-
ните 1 милиард долара. Това е бил третия
милиарден джакпот в историята на САЩ.
Общо, посочва “Нюзуик”, за първите че-
тири дни от президентския срок на Байдън
притежатели на печеливши билети за суми
над 1 милион са станали 69 американци.

Байдън носи късмет
на тотомилионерите

Началото на годи-
ната е време за равно-
сметка и за общинска-
та транспортна фирма
във Виена, “Виенски
линии”, която съобща-
ва, че виенчани са сред
най-примерните път-
ници. По-малко от 2
процента от тях са
пътували през измина-
лата година гратис,
съобщи за ДУМА Ой-
роком-ПР София,част
от мрежата за между-
народни връзки на

Джейн Фонда с почетен
„Златен глобус”

Американската актриса Джейн Фон-
да ще бъде почетена с най-високата
награда “Златен глобус”, съобщи аген-
ция “Асошиейтед прес”, цитирана от
“Дарик нюз.

Актрисата ще получи наградата за
принос към филмовата индустрия по
време на 78-ата годишна церемония за
наградите “Златен глобус” на 28 февру-
ари, съобщи Асоциацията на чуждест-
ранните журналисти в Холивуд. Номи-
нациите за наградите “Златен глобус” се
очаква да бъдат обявени на 3 февруари.

Джейн Фонда, която е на 83 години,
е номинирана пет пъти за награда “Ос-
кар” и е удостоена с две - за ролите си
в “Клут” и “Завръщане у дома”. Сред
другите й прочути роли са във филмите
“Китайски синдром”, “Електрическият
ездач” с Робърт Редфорд, “Уморените
коне ги убиват, нали”, “Девет до пет” с
Лили Томлин и Доли Партън.

 Актрисата, която е дъщеря на носи-

Номинациите за известните кинонагради
ще бъдат обявени на 3 февруари

теля на “Оскар” Хенри Фонда и сестра
на Питър Фонда, влияе и извън киното,
като създаде организации в подкрепа на
равенството на жените, за предотвратя-
ване на бременността при ти-
нейджърките и за подобряване на жен-
ското здраве. Тя издаде видеокурс с тре-
нировки през 1982 г. Активистка е за
либерални политически каузи. През
2014 г. Фонда бе удостоена с награда
за цялостно творчество от Американ-
ския филмов институт. Тя създаде орга-
низация в подкрепа на възстановяване-
то на филми, създадени от жени по це-
лия свят.

“Безспорният й талант й донесе най-
високо признание”, казва президентът
на Асоциацията на чуждестранните
журналисти Али Стар в изявление.
“Професионалният й път претърпя мно-
го обрати, но непоколебимата й реши-
мост да предизвиква промяна остава не-
променена”, коментира още той.

Джейн Фонда досега е била два пъти
носител на наградата “Оскар”

Виена отчете само 2 процента гратисчии
Община Виена.

Миналата година
във виенския градски
транспорт са били
проверени 3,1 млн.
души, а през 2019 - 4,9
млн. Общо 93 000 от
тях, или около 1,9%,
са били през 2020 г.
без билет. За сравне-
ние, в Берлин нередов-
ните пътници през м.
г. са били 3 процента,
в Хамбург и Франк-
фурт около 5 процен-
та, а в Париж 10 про-

цента.
Глобата за нередов-

ни пътници във Виена
е 105 евро, ако се за-
плати веднага, или 115,
ако плащането стане
след това.

 Годишната карта
за цялата мрежа на об-
ществения транспорт
във Виена е 365 евро,
което означава, че ви-
енчани могат да полз-
ват всички видове об-
ществен транспорт
само за 1 евро на ден.

СНИМКА © JOHANNES ZINNER

Ежедневно над 100 контрольори проверяват
пътуващите в градския транспорт на Виена
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Стр. 15

Георги

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Тотнъм - Ливърпул
ПО РИНГ
20.00 Навалкарнео - Гранада
22.00 Алкояно - Атлетик Билбао
ПО МАКС СПОРТ 1
22.00 Аякс - Вилем II
ПО БНТ 3
БАСКЕТБОЛ
17.55 Прометей (Укр) -
Рилски спортист
ПО МАКС СПОРТ 2
19.00 Химки - Фенербахче
21.00 Олимпиакос - Барселона
ХОКЕЙ НА ЛЕД
2.00 Монреал Канейдиънс -
Калгари Флeймс
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
11.25 Германия “Мастърс”

Алберт Попов завърши
шести в нощния слалом в Шлад-
минг (Австрия), валиден за
Световната купа по алпийски
ски. Най-добрият български
скиор даде общо време от
1:45,58 мин. след перфектно
каране и в двата манша. По
заледената писта “Планай” в
първото спускане той завърши
девети, но с прецизно каране и
осмо време във второто се
предвижи с три места напред.
До последната контрола бълга-
ринът дори заплашваше трето-
то място на лидера за СК Алек-
си Пентюро (Фр), но няколко

Българинът вече е 24-и за
Световната купа по слалом

врати преди края допусна ви-
дима грешка и отстъпи.

Победител в австрийския
курорт стана представителят
на домакините Марко Шварц,
който завърши с общо време
от 1:44,04 мин. Втори остана
Клеман Ноел (Фр) с 1:44,72,
изпреварил сънародника си
Пентюро с 14 стотни от се-
кундата.

Това е вторият път в кари-
ерата на Алберт Попов, в кой-
то той завършва шести в Шлад-
минг след януари 2019 г. Со-
фиянецът направи най-добро-
то си класиране и единствено-

то в топ 10 през сезона досега.
С резултата той си осигури 40
т. и със 71 т. вече е 69-и в
генералното класиране и 24-и
на слалом.

“Днес записахме шесто мя-
сто. Много сме щастливи.
Програмата ни продължава в
Шамони. Чувствам се във фор-
ма. С малко късмет нещата ще
се получат. Стискайте ни пал-
ци”, обяви Попов.

Шварц бе шести след
първия манш и даде второ вре-
ме във втория, с което стана
първият скиор с две победи на
слалом през сезона. Това са и

първите успехи в кариерата му
в най-техничната дисциплина
в ските. След 7 от 11 слалома
през сезона той води с 489 т.
за Малкия кристален глобус,
пред Себастиан Фьос-Солевог
(Нор) - 358 т., а трети с 324 т.
е Мануел Фелер (Ав), който
водеше след първия манш, но
не завърши втория.

За Големия глобус Пентю-
ро остава лидер с 860 т., пред
Марко Одермат (Швейц) - с 607
т., и Шварц - с 566 т.

Състезанието бе последно
за 41-годишния френски скиор
Жулиен Лизеру. Ветеранът

приключи след 21 сезона за СК.
Той е световен шампион отбор-
но от 2017 г. в Сен Мориц и
двукратен вицешампион на пла-
нетата от Вал д’Изер 2009 (на
слалом и в суперкомбинация-
та). Съпругата му е най-добра-
та френска скиорка в момента
Теса Уорли, която спечели ги-
гантския слалом в Кронплац,
Италия, във вторник.

Белият керван продължава
този уикенд с два слалома в
Шамони, Франция, които са
последна проверка преди Све-
товното първенство в Корти-
на д’Ампецо.

Милена Тодорова
влезе в топ 10 на 15
км от Европейското
първенство по биат-
лон. В полския зимен
център Душники-
Здруй 23-годишната
състезателка от Троян
завърши осма в инди-
видуалната дисципли-
на. Тя допусна 2 греш-
ки в четирите стрелби
- по една във второто
и третото влизане на
рубежа. Тодорова ос-

Българинът с руски паспорт Александър Георгиев (вляво)
спаси 21 удара, но Ню Йорк Рейнджърс загуби с 2:3 срещу
Бъфало в мач от Националната хокейна лига на САЩ и Канада

Калин Златков и сестра му Юлия Златкова
спечелиха и вторите слаломи за купа “Борос-
порт” в Боровец, валидни за ранглистата на
ФИС. Златков триумфира при мъжете с общо
време 1:36,98 мин., след като бе най-бърз и в
двата манша с 48,88 сек. и 48,10 сек. Констан-
тин Стоилов завърши втори на 2,71 сек., а
Дерин Беркин (Тур) остана трети на 2,75 сек.
Участваха 22 алпийци от 4 страни.

Юлия Златкова също повтори успеха си от
вторник, като побeди убедително с време от
1:45,52 мин. (52,02+53,60 сек.). Втора на 7,62
сек. завърши Силвия Маджарска, а трета на
11,29 сек. е Сила Кара (Тур).

Националната шампионка на слалом Ева
Вукадинова отпадна във втория манш.

Най-големият брат Камен Златков победи в
4 поредни старта (2 на слалом и 2 на гигантски
слалом) от календара на ФИС в Италия.

Калин и Юлия
Златкови отново са
най-бързи в Боровец

17-годишният юноша на Левски
Иван Андонов (вляво) премина под наем
при младежите на Фиорентина до края
на сезона с опция за откупуване

тана на 2:24,7 мин. от
шампионката Моника
Хойниш-Старенга
(Пол), като даде и тре-
то време във финална-
та обиколка. В класи-
рането за беговото
преминаване на трасе-
то Милена е 9-а - на
56,2 сек. от победи-
телката.

Тодорова пристиг-
на на Европейското
само след 5 дни тре-
нировки. В Оберхоф

тя даде положителна
проба за коронавирус
заедно с още петима
от българската група.
След отрицателен
тест и задължителна-
та 14-дневна каранти-
на тя поднови трени-
ровки заедно с прияте-
ля си Владимир Или-
ев. Той участва по-
късно вчера в индиви-
дуалното на 20 км за-
едно с Владимир
Оряшков.

Милена Тодорова стана осма
на Европейското по биатлон

РЕЗУЛТАТИ

КОНТРОЛИ

Левски - Копер (Слвн) 2:1 1:0
Робърта (16) 2:0 Ст. Петков (28) 2:1
(55), ЧК: Мулахусеинович (К-29); Арда
- Кизилжар (Каз) 2:3 1:0 Георгиев (2)
1:1 Драченко (15-д) 1:3 (29 и 54) 2:3
Жуниньо (82); Созопол - Локо Пд 1:2
0:1 Илиев (13) 0:2 Салинас (38) 1:2
Милев(64-авт); Берое - Хебър 3:1 1:0
Бакалов (8) 2:0 Макоута (9) 2:1 Петков
(43) 3:1 Лебон (67); Вихрен - Пирин 1:1
0:1 Йорданов (28) 1:1 Здр. Лазаров-мл
(87); Беласица - Струмска слава 2:0;
Септември Сим - Локо Сф 0:0;

Ботев Пд - Берое; Монтана - Балка-
ни (Кос); Дунав - Локо ГО - отменени
заради лошото време.

Алберт Попов
e шести
в Шладминг


